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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 
 
Sessió Ordinària                                                                 Divendres, 30 de març de 2012 
Acta núm. 3                                                                                                         1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
President: Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ. 
 
Regidors/Regidores: Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, Sra. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, Sr. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, Sr. 
JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, Sra. MAITE 
MARTÍ ALBERT, Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. 
MÓNICA PARÉS CENTENO, Sr. JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr. RAMON 
CASTELLANO I ESPINOSA, Sr. ANTONI RAFANELL I AMAT, Sr. GABRIEL 
MARTORELL I VIVES, Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER 
GARCÍA GALCERAN, Sr. ANDREU PÉREZ I LORITE, Sr. JORDI CALATAYUD I 
SANCHÍS, i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari accidental: Sr. Joaquín García Lorca. 
Interventor : Sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia trenta de març de dos mil dotze, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Víctor Carnero López, 1r tinent d’alcalde, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari accidental, Sr. Joaquín 
García Lorca. 
 
El Sr. JOAQUIM BALSERA GARCÍA, justificadament, no va assistir a la sessió. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les nou hores i trenta-tres minuts, el sr. president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 2 de data 23 de febrer de 2012.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT, PER PART DE LA INT ERVENCIÓ 
MUNICIPAL, DE LA OBLIGACIÓ DE SUBMINISTRAMENT D’INF ORMACIÓ DE 
L’ARTICLE 3 DEL RD 4/2012  
 
En data 15 de març de 2012, la Intervenció Municipal ha tramés per via telemàtica al Ministerio 
de Hacienda y Administraciones Públicas, una relació certificada de totes les obligacions pendents 
de pagament a 31/12/2011 d’import total 1.532.739,79 €, corresponents als ens següents: 
 

• Ajuntament de Gavà: 635.905,39 € 
• Gavà Televisió: 8.885,33 € 
• Prestació de Serveis al Ciutadà (PRESEC) : 328.312,29 € 
• Gavanenca de Terrenys i Immobles (GTISA) : 103.474,58 € 
• Patronat Municipal d’Esports : 63.021,49 € 
• Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural : 4.693,69 € 
• Patronat Municipal de Serveis Comunitaris: 342.815,44 € 
• Institut Municipal de Promoció i Activació de la Ciutat (IMPAC) : 45.631,58 € 

 
 
3 - LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT, EL P ATRONAT 
MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS, EL PATRONAT MUNIC IPAL 
D’ESPORTS, L’INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRI MONI CULTURAL I 
NATURAL I L’INSTITUT MUNICIPAL PER A LA PROMOCIÓ I ACTIVACIÓ DE LA 
CIUTAT.  
 
Donar-se per assabentat, segons el que disposa l’article 193.4 del Real Decreto Legislativo 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de La Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, del Decret de l’Alcaldia de data 29 de febrer de 2012 per mitjà del qual s’aproven 
les liquidacions dels pressupostos de 2011 de l’Ajuntament, el Patronat Municipal de Serveis 
Comunitaris (PMSC), el Patronat Municipal d’Esports (PME), l’Institut Municipal de Gestió del 
Patrimoni Cultural i Natural (IMGPCN) i l’Institut Municipal per a la Promoció i Activació de 
la Ciutat (IMPAC), l’estructura de les quals és la següent: 
 

PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 
 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/2011......................................................14.774.778,76 € 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/2011.............................................   9.892.311,99 € 
2. Resultat pressupostari ajustat ............................................................................   1.139.137,09 € 
3. Romanents de crèdit .........................................................................................   3.770.380,37 € 
4. Romanents de tresoreria per a despeses generals .............................................    - 943.923,45 € 

 
 

PRESSUPOSTOS DELS ORGANISMES AUTÒNOMS MUNICIPALS 
 
PATRONAT MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS (PMSC) 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/2011......................................................  1.529.323,38 € 
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    Obligacions pendents de pagament a 31/12/2011.............................................  1.181.504,91 € 
2. Resultat pressupostari ajustat ............................................................................     249.919,70 € 
3. Romanents de crèdit .........................................................................................     461.782,56 € 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals ..............................................       61.493,65 € 

 
PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS (PME) 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/2011......................................................     209.277,21 € 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/2011.............................................    346.635 ,92 € 
2. Resultat pressupostari ajustat ............................................................................   - 153.961,99 € 
3. Romanents de crèdit .........................................................................................     178.050,27 € 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals...............................................  - 155.626,66 € 

 
INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRIMONI CULTURAL  I NATURAL 
(IMGPCN) 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/2011......................................................       31.379,18 € 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/2011.............................................       37.339,77 € 
2. Resultat pressupostari ajustat. ...........................................................................     - 13.946,96 € 
3. Romanents de crèdit .........................................................................................       63.618,46 € 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals...............................................          - 110,83 € 
 
INSTITUT MUNICIPAL PER A LA PROMOCIÓ I ACTIVACIÓ DE  LA CIUTAT 
(IMPAC) 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/2011......................................................      337.983,69 € 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/2011.............................................      261.055,02 € 
2. Resultat pressupostari ajustat ............................................................................         -1.585,42 € 
3. Romanents de crèdit .........................................................................................      272.567,01 € 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals...............................................       -79.744,09 € 
 

---------- 
 

Després de l’exposició feta pel 1r tinent d’alcalde, sr. Víctor Carnero, va intervenir 
el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, qui va dir que si bé quan 
arribés el moment del tancament de l’any i liquidació ja faria una valoració més 
extensa, volia expressar que els números definien clarament quina era la situació, i 
va recordar que quan es van aprovar en el seu dia els pressupostos el seu grup ja va 
avançar que no arribarien a bon termini, com es demostra en el fet que quatre de les 
cinc entitats tenen un romanent de tresoreria negatiu i tres amb resultat pressupostari 
negatiu. Va afegir que creia que era el moment d’actuar de manera seria i ferma. 
 
El sr. Victor Carnero va fer ús de la paraula per dir que, tal i com comentava el sr. 
Engli, en el moment de presentar els comptes generals serà el moment on es podrà 
realitzar un ampli debat polític. No obstant, va voler remarcar que els  números 
delataven que no havia estat un bon exercici, però que les mesures preses havien 
donat el seu resultat, com així ho constatava la reducció que s’havia fet en les 
partides de despesa, que estava al voltant del 2 i escaig per cent respecte de l’exercici 
anterior, malgrat els ingressos havien caigut prop d’un 5%, fonamentalment de 
subvencions i aportacions d’altres administracions. Així mateix va assenyalar que, 
per una qüestió de prudència i a criteri de la Intervenció municipal, s’havien 
provisionat prop de tres milions d’euros de dubtós cobrament que representaria un 
milió set-cents mil euros més que en exercicis anteriors. 
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4 – 1) - DENEGAR LA DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT  

 
Primer .- Desestimar el recurs potestatiu de reposició presentat pel Sr. Guillermo Callado 
Orozco contra l’acord del Ple de data 23 de febrer d’enguany pel que es denega la compatibilitat 
sol·licitada per a l’exercici de l’activitat de docència en centres privats, atès que la vigent 
Relació de Llocs de Treball del personal de l’Ajuntament de Gavà estableix que el lloc de treball 
de Sergent de la Policia Local tindrà un horari de treball amb dedicació exclusiva i l’art. 10.3.b) 
de l’Acord de condicions de treball per els empleats públics de l’Ajuntament de Gavà per al 
període 2009-2012 la defineix com aquella dedicació per la qual l’empleat té incompatibilitat 
absoluta per a fer una altra activitat pública o privada, excepte la que estigui expressament 
permesa per la llei.  
 
Segon.- Notificar aquesta resolució a les persones interessades.  
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 ICV-EUiA), dos (2) en contra (ERC-
EV-IxG) i vuit (8) abstencions (4 PP, 3 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El debat d’aquest punt es va fer conjuntament amb el 4.2. 
 
 

4 – 2) - DENEGAR LA DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT  
 
Primer .- Desestimar el recurs potestatiu de reposició presentat pel Sr. José Miguel Garrido 
López contra l’acord del Ple de data 23 de febrer d’enguany pel que es denega la compatibilitat 
sol·licitada per a l’exercici de l’activitat de docència en centres privats, atès que la vigent 
Relació de Llocs de Treball del personal de l’Ajuntament de Gavà estableix que el lloc de treball 
de Sergent de la Policia Local tindrà un horari de treball amb dedicació exclusiva i l’art. 10.3.b) 
de l’Acord de condicions de treball per els empleats públics de l’Ajuntament de Gavà per al 
període 2009-2012 la defineix com aquella dedicació per la qual l’empleat té incompatibilitat 
absoluta per a fer una altra activitat pública o privada, excepte la que estigui expressament 
permesa per la llei.  
 
Segon.- Notificar aquesta resolució a les persones interessades. 
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 ICV-EUiA), dos (2) en contra (ERC-
EV-IxG) i vuit (8) abstencions (4 PP, 3 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
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---------- 
 

Va intervenir el sr. Andreu Pérez, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG per 
manifestar que el seu grup no entenia el perquè a una part de funcionaris se li 
aplicava la llei d’una forma més laxa, mentre que a una altre se li feia un ús molt més 
escrupulós. Per aquest motiu considerava que s’havia de ser més flexible en aquest 
cas i deixar que els sergents de la policia local poguessin exercir la seva 
professionalitat fora del seu cos. Va aprofitar per felicitar al cos de la policia 
municipal per la seva ràpida intervenció a la joieria que va ser atracada al c/ de les 
Colomeres, lamentat l’atac que va patir el propietari. 
 
Seguidament el sr. Josep Llobet, regidor del grup municipal del PP, va expressar que 
s’abstindrien en la votació d’aquest acord a la vista de l’informe que presentava 
l’ajuntament, atès que el seu grup creia que havia un dubte raonable en el mateix. En 
aquest sentit,  en l’esmentat informe es deia que les dues sentències que van aportar 
els funcionaris en el recurs de reposició podrien posar de manifest una certa 
vacil·lació sobre la línia jurisprudencial mantinguda fins el moment pel Tribunal  
Suprem. 
 
A continuació, el regidor del grup municipal de CiU va dir que es reiterava en el que 
havia dit en el seu dia el seu grup en el darrer Ple, on es van plantejar dubtes sobre si 
la resolució presa per l’ajuntament era la única que podria prendre o hi havien altres 
alternatives. És per això, que va avançar que el seu grup s’abstindria en la votació de 
l’acord. 

 
 

5 - CONVOCATÒRIES A  ÒRGANS DE GOVERN  PER VIA TELE MÀTICA.  
 
Establir  que les convocatòries i l’ordre del dia dels òrgans col·legiats municipals (Ple, Junta 
de Govern i Comissions Informatives) siguin notificades als regidors o regidores  per via 
telemàtica, a l’adreça de correu electrònic corporatiu i  amb  acusament de recepció, tret 
d’aquells regidors i regidores  que  manifestin expressament la seva oposició. 

---------- 
 

Va fer ús de la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de 
C’s, per expressar la seva satisfacció de que l’equip de govern hagués acceptat el 
prec presentat en la darrera sessió plenària, on van demanar que les convocatòries i 
els ordres del dia es fessin preferentment per via telemàtica mitjançant el correu 
electrònic. Així mateix va avançar que havien sol·licitat als patronats i empreses 
municipals que incloguessin un punt en l’ordre del dia de les properes reunions en 
aquest mateix sentit. 

 
 
6 - NOMENAMENT D’UNA ENTITAT COM A MEMBRE DEL COMIT È 
D’AVALUACIÓ I SEGUIMENT DEL PROJECTE D’INTERVENCIÓ INTEGRAL DEL 
SECTOR SERRA DE LES FARRERES. 
 
Primer . Nomenament de l’Associació Romaní de Gavà com a membres del Comité 
d’Avaluació i Seguiment del Projecte d’intervenció integral del sector Serra de les Farreres, en 
substitució de l’entitat dissolta Federació d’Associacions de veïns de Gavà. 
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A partir d’aquest acord, a la Comissió d’avaluació i seguiment del Projecte d’intervenció 
integral del sector Serra de les Farreres, hi seran representades les següents entitats:  
 
Entitats veïnals: 
Associació de veïns de ca n’Espinós 
Associació de veïns de Can Tries  
 
Associacions ciutadanes: 
Associació pro-ajuda a minories marginades (APAMM) 
Esplai Masia Espinós 
 
Agents econòmics i socials: 
Associació Romaní de Gavà 
Fundació Ntra. Sra. de Brugués 
 
Segon. Notificar la present resolució a les persones interessades. 
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i deu (10) 
abstencions (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Acabada l’exposició que va fer el sr. Víctor Carnero aquest va donar la paraula al 
grup de C’s, intervenint el sr. Miguel-Ángel Ibáñez per anunciar que en aquest punt 
el seu grup s’abstindria donat que entenia que una associació que només portava en 
actiu dos mesos i escaig no podia ser considerada un agent econòmic i social 
rellevant de la ciutat, per bé que no dubtava que pogués arribar a ser-ho, però que en 
aquest moments no complia els requisits atesa la curta durada de les seves activitats. 
 
A continuació va fer ús de la paraula el sr. Josep Llobet del grup del PP per 
manifestar que, de manera similar a l’expressada pel sr. Ibáñez, el seu grup 
municipal creia que l’esmentada associació havia de tenir un arrel a la ciutat sobretot 
en l’àmbit socioeconòmic, i per això volien veure com se’n sortia l’esmentada 
associació dins del comité, creient oportú abstenir-se en la votació de l’acord. 
 
Seguidament per part de CiU el sr. Ramon Castellano va dir que canviarien el 
posicionament que havien donat en la comissió informativa --que havia estat 
favorable-- fent un vot d’abstenció, atès que --al seu judici-- la manera i rapidesa 
com s’havia pres l’acord no havia permès el coneixement per part de la resta dels 
grups polítics i això els hi havia fet perdre l’oportunitat d’analitzar i opinar al 
respecte, sol·licitant a l’equip de govern que de cara a futurs nomenaments es fessin 
consultes amb la resta de partits polítics.  
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El sr. Andreu Pérez, per part d’ERC-EV-IxG, va expressar que no coneixien en 
profunditat l’entitat que es nomenava per la qual cosa farien un vot de reserva, 
abstenint-se en la votació de l’acord. 
 

 
7 - RATIFICAR LES PROPOSTES DE NOMENAMENT DELS MEMB RES DEL 

CONSELL MUNICIPAL DE COMERÇ I RESTAR ASSABENTAT DEL  
NOMENAMENT DE CÀRRECS  

 
PRIMER .- Ratificar , d’acord amb allò que disposa l’article 8.1 del Reglament Marc 
d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, les 
propostes de nomenament dels membres del Consell Municipal de Comerç, previst a l’annex I 
de l’esmentat Reglament, propostes que són les següents: 
 
Representants dels Grups Municipals: 
Sr. Jordi Tort Reina (Grup del PSC). 
Sra. Mónica Parés Centeno (Grup del PPC). 
Sra. Montserrat Parés i Fontanals (Grup de CiU). 
Sr. Francisco Jesús Torres Serrano (Grup d’ICV-EUiA). 
Sr. Jordi Calatayud i Sanchís (Grup d’ERC). 
Sr. José García García (Grup de C’s). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
Sr. Miquel Tintorè Ferraro (Associació Comerciants Illa del Centre). 
Sr. Domingo Martínez Mena (Agrupació de Restauradors de Gavà). 
Sra. Catherine Teves Corwith (Associació Comerciants complexe Barnasud). 
Sr. Francisco Javier Delgado Ruiz (Associació de paradistes del Mercat Mpal. Mercagavà). 
Sr. José González Vinatea (Unió de Botiguers). 
Sr. Àngel Mitadiel Martínez (Nou Mercat del Centre). 
Sra. Yolanda Oliva Solomando ( Asociación de Comerciantes y Vecinos Trias Gaudí). 
 
Veïns i veïnes de Gavà: 
Sr. Juan Carlos Moreno Díaz 
Sra. Montserrat Téllez González 
Sr. Sergi Fuster López 
Sr Miguel Ángel Gálvez Galisteo 
 
SEGON.- Restar assabentat que, mitjançant decret de l’Alcaldia amb data 4 de novembre de 
2011, es va disposar el nomenament de les persones que tot seguit s’esmenten com a càrrecs 
del Consell Municipal de Comerç: 
 
Presidenta: Sra. Raquel Sánchez Jiménez, presidenta de l’Àmbit de Promoció Econòmica, 
Urbanisme i Planificació Estratègica. 
Vicepresident: Sr. Víctor Carnero López, president de l’Àmbit de Presidència. 
Secretari delegat: Sr. Jaume Tutusaus Torrents, cap dels serveis de Secretaria i secretari acctal.  
 

---------- 
 

Va intervenir la tinenta d’alcalde sra. Raquel Sánchez per part de l’equip de govern 
per assenyalar que per una banda es tractaria --en virtut del que disposa el reglament 
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marc d’organització i funcionament dels consells municipals de participació 
sectorial-- de quines són les propostes de nomenament que s’han fet, per part dels 
grups polítics, les entitats i associacions i també els veïns i veïnes de Gavà, per altra 
banda, el restar assabentats de quins són els càrrecs que integren el Consell 
municipal de Comerç. 
 
A continuació el sr. Andreu Pérez del grup d’ERC-EV-IxG va dir el seu grup sempre 
havia reivindicat que tots aquests consells sectorials tinguessin una potestat més 
legal per tal que les seves propostes es poguessin elevar a les sessions plenàries, 
reiterant-se en dita proposta.  

 
 

8 - REQUERIMENT PREVI AL RECURS CONTENCIÓS ADMINIST RATIU  
CONTRA LA RESOLUCIÓ DEL DIRECTOR GENERAL DE CENTRES  PÚBLICS  

DE 18 DE GENER DE 2012 
 
Requerir  al director general de Centres Públics del Departament d’Ensenyament, en aplicació 
de l’article 44 de la Ley 29/1989, de 13 de julio, Reguladora de la Jurisdicción Contencioso 
Administrativa, i amb caràcter previ a la interposició del recurs contenciós administratiu, que 
anul·li o revoqui la seva Resolució de 18 de gener de 2012 per la qual es deixa sense efecte la 
Resolució de 26 de maig de 2009 del director general de Recursos del sistema Educatiu, de 
l’expedient número 1463/2006 pel qual s’atorgava provisionalment una subvenció a 
l’Ajuntament de Gavà per un import màxim de 410.000,00 euros, per a la creació d’una llar 
d’infants a les Bòbiles, en base a l’informe jurídic que consta a l’expedient administratiu, que 
s’accepta i s’incorpora al present acord com a motivació, a l’empara d’allò que estableix  l’art. 
89-5 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Publiques 
i del Procediment Administratiu Comú.  
 
L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (8 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG i 
1 C’s), cap en contra i tres (3) abstencions (CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop realitzada l’exposició per part de la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia Herrera, va 
intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup de C’s el qual va indicar que, 
un cop analitzat l’expedient, compartia els criteris en els que es basaria el recurs 
contenciós, alhora que mostrava la seva conformitat a la realització del requeriment 
previ per mirar de solventar el conflicte. Per aquest motiu va avançar que el vot del seu 
grup en aquest acord seria favorable. 
 
Seguidament, el sr. Andreu Pérez, regidor del grup d’ERC-EV-IxG, va assenyalar que 
el seu grup votaria a favor en aquest acord atès que si es tirés endavant la subvenció 
significaria una altre llar d’infants a Gavà, per bé que va voler recordar tant al govern 
municipal com a l’autonòmic que, de vegades, aquest tipus de batusses de tribunals, 
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contenciosos, al·legacions i recursos entre dues bandes l’única que acabava sent 
perjudicada era la població, en aquest cas la gent necessitada de les llars d’infants 
reafirmant-se en que aquest tipus d’accions només portaven negativitat al poble. 
 
Va fer ús de la paraula el regidor del grup de CiU, sr. Ramon Castellano, per avançar 
que el seu grup s’abstindria en la votació de l’acord atès que, tal i com va poder 
comentar al tinent d’alcalde sr. Víctor Carnero, si bé entenien que l’ajuntament anava 
per la línia adequada i correcta, el cert era que també tenien dubtes respecte a on podia 
estar l’error que estava encallant el conflicte amb el Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat per la qual cosa el seu grup es va oferir per indagar on era el conflicte i per 
ajudar en la resolució del conflicte reiterant que s’abstindrien en la seva votació a 
l’espera de tenir més informació al respecte. 
 
Per part de l’equip de govern va intervenir el sr. Víctor Carnero per indicar que la 
intenció de l’ajuntament era primer interposar aquest requeriment previ i sol·licitar una 
entrevista amb el departament de  la Direcció General de Centres de la Generalitat per 
tal de d’abordar aquesta gestió i mirar d’arribar a un acord sense haver de recórrer a la 
via del contenciós-administratiu. 

 
 

TORN D’URGÈNCIA  
 

U- 1) - PLA D’AJUST REGULAT AL REIAL DECRET-LLEI 4/ 2012 
 
Primer .- Aprovar el Pla d’Ajust  de l’Ajuntament de Gavà previst al “ Real Decreto Ley 
4/2012, de 4 de febrero, por el que se determinan las obligaciones de información y 
procedimientos necesarios para establecer un mecanismo de financiación para el pago de 
los proveedores de las entidades locales” que figura en la documentació annexa i que es dona 
per reproduït. 
 
Segon.- Remetre l’esmentat Pla  al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas per a  
la seva valoració. 
 
L'acord fou adoptat amb la prèvia i especial declaració d'urgència, apreciada per unanimitat dels 
presents en aquest moment de la sessió (20). 
 

--------- 
El Sr. Engli es va absentar de la sessió. 

--------- 
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 ICV-EUiA), sis (6) en contra (3 PP, 
2 ERC-EV-IxG i 1 C’s) i tres (3) abstencions (CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

--------- 
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El tinent d’alcalde sr. Víctor Carnero va realitzar una breu exposició de l’acord 
d’urgència i va donar la paraula al sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup de C’s, 
qui va manifestar que seguia veient que quan l’ajuntament necessitava un pla d’ajust 
senzillament el feia, però que s’hauria de fer una pla d’ajust serio, de forma realista o 
buscar d’on es podien treure unes quantes partides. És cert que aquest cop hi havien 
algunes novetats respecte a altres plans d’ajust presentats per l’ajuntament, atès que 
en aquest es contemplaven pujades d’impostos i taxes, així com algun impost nou 
però el seu grup seguia pensant que malgrat que aquest pla sí s’ajustava al que es 
necessita trametre al Ministeri per tal que es concedissin el milió i mig d’euros per 
pagar els deutes que té l’ajuntament amb els proveïdors, el seu grup pensava que no 
es realitzaven grans canvis ni s’adoptaven mesures substancials que modifiquessin 
l’estructura de l’ajuntament i en conseqüència, les seves despeses. Era evident que el 
pla d’ajust complia durant el transcurs dels seus deu anys els requisits de pagament 
per retornar la quantitat avançada pel Ministeri, però considerava que era un engany 
perquè es continuava sense fer el pla d’ajust que veritablement necessitava 
l’ajuntament, essent aquesta la causa per la qual el vot del seu grup seria negatiu. 
 
A continuació va intervenir el regidor d’ERC-EV-IxG, sr. Jordi Calatayud, qui va dir 
que entenia la necessitat del pla d’ajust per la situació en la que es trobava 
l’ajuntament, però alhora també entenia que en l’esment pla d’ajust no es 
redimensionava la corporació pel fet que no es canviaven les estructures allà on era 
més factible la seva reducció, tenint la sensació de que només s’anava a donar 
compliment a l’expedient deixant de banda el compromís de contenció de la despesa, 
com era el cas dels alts càrrecs o la publicitat, recorrent a la política fàcil com era la 
pujada d’impostos, taxes i reduir l’atorgament de subvencions. El seu grup entenia 
que el pla d’ajust a mig i llarg termini s’havia fet amb poca rigorositat atès que les 
variables macroeconòmiques d’aquí a un anys no es podien saber. En aquest sentit 
va indicar que en el pla d’ajust es deia que es començaria fent uns ajustos --que el 
seu grup considerava que no anaven pel camí adequat-- i a mig termini els ajustos es 
feien una mica a l’engròs i va posar com a exemple la previsió a llarg termini de que 
la massa salarial pugés tan sols un 2% des de l’any 2015 fins al 2022, considerant 
dita previsió com agosarada perquè , entre d’altres motius, pensava que la crisi tard o 
d’hora passaria i en algun moment els treballadors municipals haurien de recuperar 
poder adquisitiu. 
 
Seguidament el sr. Gabriel Martorell, regidor de CiU, va manifestar que el seu grup 
considerava que les previsions del pla d’ajustament presentat pel govern municipal 
no eren les que ens agradaria tenir. Els ingressos corrents establerts pel govern 
municipal pels anys futurs eren molt optimistes. Veient com aquesta crisi anava 
portant cap a una caiguda del ingressos en relació a les aportacions de les 
administracions superiors, i que dita crisi comportava una recessió econòmica per la 
reducció del consum i de la inversió públic així com el creixement de saldos 
dubtosos de cobrament, el seu grup considerava necessari entrar en el pla d’ajust per 
tal de sanejar les actuals dificultats econòmiques creades per la crisi actual i la mala 
gestió, podent-se així pagar totes les factures del deute que té l’ajuntament amb 
proveïdors i empreses. Per tot això, el seu grup no podria votar a favor de l’esmentat 
Pla d’ajust però seguint la línia de responsabilitat amb la ciutadania de Gavà, tal i 
com es va dur a terme amb l’aprovació dels pressupostos per al 2012,  mantindrien el 
seu vot d’abstenció en aquest punt d’urgència. 
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Va intervenir, per part del PP, el regidor sr. Josep Llobet qui va assenyalar que era 
evident que el posicionament havia de ser coherent amb el que en el seu dia es va 
prendre amb l’acord dels pressupostos --recordant que el seu grup va votar en contra-
- perquè el pla d’ajust no deixava de ser una sèrie de mesures que el govern hauria 
d’incloure i implementar en el seu proper pressupost per a l’any 2013 i que 
probablement el PP votaria en contra. Va afegir que faria una exposició diferenciada 
en dues parts, per una banda estava la mesura presa pel Govern de l’Estat que 
considerava encertada i positiva atès que s’havia adoptat per tal d’ajudar a autònoms 
i empresaris els quals estaven amb una situació difícil, amb una greu necessitat de 
finançament, i que demandaven que les administracions paguessin els seus deutes, 
esperant que d’aquesta manera l’ajuntament aconseguís saldar tots els seus deutes. 
Per altra banda, una dels posicionaments que sempre ha mantingut el seu partit ha 
estat el relatiu a l’àmbit econòmic, en concret, els pressupostos, manifestant sempre 
que l’estalvi net s’hauria d’incrementar per poder així cobrir el futurs imprevistos, el 
quals al final han vingut abocant a situacions econòmiques que s’han de corregir 
amb pla d’ajustos d’aquest tipus. Va anunciar que el seu grup votaria en contra per 
coherència amb el que van votar en els pressupostos i perquè el seu grup faria un 
pressupost i un pla d’ajust diferent al realitzat pel govern municipal. 
 
Va fer ús de la paraula la tinenta d’alcalde, sra. Emma Blanco, qui va voler expressar 
que volia centrar el debat sobre aquest acord, ja que el pla d’ajust municipal no tenia 
una voluntat de fer-se de manera ràpida i presentar-se com a urgència en el Ple, sinó 
que estava motivat pel Reial Decret que va aprovar el grup del PP al Congrés dels 
Diputats, igual que altres mesures i altres decrets que comportaven que no es 
poguessin complir amb algunes de les clàusules pactades en el conveni signat amb 
els treballadors de l’ajuntament. Va voler deixar constància que, sota el paraigües 
d’aquest pagament a proveïdors, s’estava obligant a les administracions locals a fer 
una sèrie de retallades que molts govern, com era el cas municipal, no realitzarien 
sinó tinguessin aquesta imposició. Va afegir que l’equip de govern considerava que 
l’esmentat Reial Decret vulnerava el principi d’autonomia local, intentant fer un 
buidatge polític dels ajuntaments fent que sigui el personal tècnic qui hagi d’elevar 
les postures al Ple, com es el cas de l’informe del departament d’Intervenció. Era un 
norma que posava en perill moltes coses, atès que era el primer cop que el silenci 
administratiu s’interpretava com negatiu i el govern de l’Estat havia de donar 
resposta a més de vuit mil certificats en menys d’un més per tal de tirar endavant 
aquest pla d’ajust. Va expressar que l’esmentat Reial Decret deixava als ajustaments 
com a mers gestors de serveis obligatoris i sota la tutela de l’Estat, anant en contra de 
l’autonomia local. Atès que era cert que s’havia de gestionar la realitat, tal i com 
també havien dit altres grups, va afegir que el vot també hauria de ser coherent amb 
la realitat i per això, i per tal de no empitjorar la situació de la ciutat, cosa que 
resultaria de no adherir-se al Reial Decret que imposava l’Estat, el posicionament 
dels seu grup seria favorable. 
 
Va fer ús de la paraula novament el sr. Llobet, per al·lusions de la sra. Blanco, dient-
li que potser no estava ben informada, atès que el pla d’ajust era un pla que havia 
realitzat l’ajuntament voluntàriament, que l’esmentat Real Decret no obligava a als 
ajuntaments a presentar el Pla d’ajust sinó que els hi donava una eina per tal de pagar 
als proveïdors i els ajuntament que ho volguessin fer havien d’acompanyar 
l’esmentat Pla d’ajust. 
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La sra. Blanco va replicar que si bé el Pla era voluntari, estaven en joc eren les 
participacions dels ajuntaments en els ingressos de l’Estat que després es traduïen en 
polítiques socials i de seguretat als municipis cosa que li feia preguntar-se quin tipus 
de voluntarietat era aquesta. 

 
  

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el sr. President va dir que no  hi havia cap pregunta formulada 
durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, per la qual cosa es va procedir 
directament a donar compte i contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit 
presentat més de vint-i-quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o 
grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions 
formulades i de les corresponents respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el sr. President va donar la paraula per encetar el torn de Precs i 
Preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
D’aquesta manera, el regidor d'aquest grup, sr. Josep Llobet, atès –va dir-  que a la darrera Junta 
de Govern de Serveis Comunitaris celebrada el 19 de març, es va aprovar per unanimitat de tots 
els Grups Municipals deixar sense efectes una part de la despesa del contracte per a la gestió del 
servei públic d’Atenció Domiciliària al municipi de Gavà per a l’exercici 2012. La despesa que 
quedava sense efectes era de 120.000 € els quals deixaven d’estar assignats a la partida que 
tenia designada inicialment. El haver previst una major despesa per aquest servei social que la 
realment necessària, possibilita donar a aquests 120.000 € una altra destinació. En una època de 
crisi com l’actual, el que han de fer les administracions públiques és posar un major accent 
social a les seves polítiques. Els Ajuntaments han de ser, en aquest sentit, els primers en oferir 
solucions als veïns i veïnes amb major necessitats i als col·lectius en situació d’exclusió social 
que hi ha a les ciutat. Es per tot l’exposat, que va formular un prec en el sentit de que l’equip de 
govern creés un Fons de Contingència Social amb una aportació de 120.000 €, provinent de 
deixar sense efectes aquesta quantia prèviament assignada a la gestió del servei públic d’atenció 
domiciliària al municipi de Gavà, tal i com es va aprovar a la Junta de Govern de Serveis 
Comunitaris de 19 de març de 2012. 
 
Com bé diu la pregunta --va contestar-li la sra. Apolonia Herrera-- a la darrera Junta de Govern 
del Patronat Municipal de Serveis Comunitaris es va deixar sense efecte la quantitat de 120.000 
euros, però no del programa d’ajuda a domicili, sinó del contracte d’una empresa per a la 
prestació del servei d’ajuda a domicili.Com bé sap el grup del Partit Popular de Catalunya, el 
programa municipal d’ajut a domicili, no només inclou el servei propi d’ajut a domicili, sinó 
també les teleassistències i els àpats a domicili. Les quantitats que es van deixar sense efecte per 
un servei concret es van aplicar als altres dos. Cal observar que, de fet, va ser en la mateixa 
sessió de la Junta de Govern que es va aprovar, per unanimitat, ampliar l’import del servei de 
teleasssitències i subscriure el corresponent conveni amb la Diputació de Barcelona per donar 
continuïtat a la prestació d’aquest servei. No obstant, el govern municipal vol fer constar 
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expressament, que els mecanismes de suport a les famílies que ho requereixin han funcionat i 
estan funcionant des de l’inici de la crisi i fins ara. Si calgués en algun moment reforçar-los amb 
alguna estratègia extra per fer front a determinades contingències no tingui cap dubte que així es 
faria. 
 
 
La regidora del grup del PP, sra. Mónica Parés, va exposar que cada setmana, des de l’Àrea 
d’Alcaldia – Protocol elaborar i envia a tots els regidors la Programació d’actes del cap de 
setmana entrant i dies posteriors. A la programació d’actes dels dies 23 a 31 de març, apareixia 
la Presentació de l’entitat: Gavà per la Independència amb un acte previst pel dissabte 24. No 
volem valorar tant aquesta acte, doncs defensem la llibertat ideològica i de concentració que 
reconeix la Constitució Espanyola, sinó el fet que un acte on es promouen objectius 
inconstitucionals, aparegui a l’Agenda d’Actes protocol·laris de l’Ajuntament de Gavà. Amb 
fets com aquests, es podria posar en dubte el compromís del Govern Municipal de treballar per 
tots els ciutadans i ciutadanes de Gavà des del respecte a totes les sensibilitats i especialment, al 
nostre marc de convivència basat en un Estat Social i democràtic de dret de les autonomies. 
Finalment, recordem que l’entitat organitzadora de l’esdeveniment va convidar al regidors 
mitjançant correu electrònic de l’Ajuntament i ens consta que altres entitats de Gavà també 
l’han rebut sense saber qui ha pogut facilitar les seves dades als organitzadors de l’acte doncs 
l’Ajuntament era l’únic que les tenia. Per acabar formulant les següents: Quin és el capteniment 
del Govern Municipal sobre l’aparició a l’Agenda d’actes d’Alcadia – Protocol del dissabte 24 
de març, de la presentació del moviment “Gavà per la independència” des del que es promou 
l’estat català propi, independent, de dret, social i democràtic entenent que aquests preceptes 
vulneren el marc constitucional en el que s’ha de regir la política de la nostra ciutat i per tant, no 
haurien de ser actes projectats des del Consistori sinó pels seus organitzadors de manera 
particular i amb recursos propis? Com es valora que des del mateix Consistori s’hagin facilitat 
dades personals a una entitats vulnerant la Llei de Protecció de Dades així com creant 
discriminació amb altres entitats de la ciutat que no compten amb el favoritisme d’aquests 
Govern Municipal? 
 
Va respondre a la pregunta el sr. Víctor Carnero dient que l’agenda que des d’Alcaldia es fa 
arribar a tots els membres del Consistori té una finalitat essencialment informativa, per tal que tots 
els regidors i regidores coneguin la programació dels actes que tenen lloc a la ciutat, dels quals en 
té coneixement l’Ajuntament i que poden tenir interès ciutadà. Facilitar aquesta informació 
general no comporta necessàriament cap compromís d’assistència a un acte determinat, ni implica 
necessàriament cap sintonia ideològica amb un acte concret. Però no s’equivoquin: la no 
coincidència política no ha de comportar un veto informatiu sobre els actes públics, sempre i quan, 
és clar, aquests actes respectin el marc democràtic i de convivència. 
 
 
Els regidors i regidores poden compartir o no les idees d’una entitat o una iniciativa, i decidir 
assistir o no, i naturalment poden tenir opinió al respecte. Però això no ha de voler dir censura.  
Vostès potser no comparteixen l’acte al qual fan referència, però altres regidors sí. I més enllà 
de la coincidència ideològica, un regidor o regidora pot decidir anar a un acte o no, com així ha 
passat també en aquest cas. Per tant, la informació com a tal és necessària. Al marge d’això, dir-
li que des d’alcaldia no es faciliten dades personals dels regidors a cap entitat. 
En una segona pregunta del grup del PP va tornar a fer ús de la paraula la sra. Parés indicant que 
els escolars de la ciutat de Gavà amb situacions familiars més desfavorides socialment i 
econòmica, han rebut cada curs, un ajut per poder sufragar les beques menjador. Enguany, però, 
el Departament d’Ensenyament de la Generalitat no ha aportat el total de la quantia necessària 
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per que el Consell Comarcal de Baix Llobregat pogués cobrir totes les demandes existents per 
aquests tipus d’ajudes a tots els municipis de la Comarca. És per aquests motiu, que moltes 
famílies de Gavà es poden veure afectades per la manca de recursos fet que comportaria que els 
seus fills o tutelats no poguessin assistir als menjadors dels centres escolars en els darrers mesos 
del curs 2011-2012. Entre tots hem de garantir que cap escolar de Gavà vegi malmesa la seva 
nutrició per manca de transferències econòmiques d’altres administracions. Va formular les 
següents preguntes: Quin és el nombre d’alumnes dels centres escolars de Gavà que es podrien 
veure afectats per la manca de recursos per sufragar les beques menjador? Quines gestions ha 
realitzat el Govern Municipal davant el Consell Comarcal per tal de continuar oferint l’ajut als 
menjadors, entenen que es tracta d’un servei social necessari? Quin és el capteniment del 
Govern Municipal sobre les negociacions que està duent a terme el Consell Comarcal del Baix 
Llobregat per que els escolars de Gavà amb més necessitats puguin gaudir de beques menjador 
durant tot el Curs 2011-2012? Quines mesures o partides extraordinàries ha previst el Govern 
Municipal per tal d’evitar que escolars de Gavà no puguin assistir als menjador per l’absència 
de beques menjador en cas que les altres administracions no puguin oferir aportar la partida 
necessària per sufragar el cost d’aquest servei? 
 
Per part de l’equip de govern, la regidora Maite Martí va dir que el nombre d’infants 
sol·licitants de beca de menjador per aquest curs escolar és de 374; que el govern municipal 
dóna suport a la iniciativa del  Consell Comarcal  de reclamar al Departament d’Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya l’import íntegre de les beques que permetin cobrir el 100 % dels 
dies lectius en que hi ha servei de menjador; que l’equip de govern segueix les negociacions i 
segueix considerant que qui ostenta la competència en aquesta matèria, el Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, hauria de fer-se càrrec dels imports que permetin 
cobrir el total de dies en que s’ofereix els servei de menjador als centres educatius; que el 
govern municipal esperarà la resolució del conflicte, tot confiant en que al final el Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya assumirà les seves obligacions.  
 
 
Novament va intervenir la regidora del PP, sra. Parés, qui va assenyalar que el proppassat 6 de 
març, el Plenari de L’Àrea Metropolitana de Barcelona va aprovar per el Pla d’Actuació 
Metropolità 2011–2015 es el qual es recullen els objectius que la institució es compromet a assolir 
durant el present mandat. El Pla, serà una eina que l’Àrea Metropolitana de Barcelona haurà 
d’executar conjuntament amb els municipis. En un moment socio-econòmic com l’actual, on la 
crisi econòmica, l’atur, la manca de recursos estant marcant el dia a dia dels ciutats, calen 
polítiques realistes des de totes les administracions. Va formular les següents preguntes: Quins 
beneficis comptarà el Pla d’Actuació Metropolità 2011 - 2015 per la ciutat de Gavà? Quins acords 
te previst el Govern Municipal amb l’Àrea Metropolitana de Barcelona per tal de millorar la 
qualitat de vida dels ciutadans? Quins controls s’exerciran per tal de garantir que els actuacions 
previstes a la ciutat de Gavà s’executen segons els compromisos adquirits per part de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona?  
 
En relació a les preguntes el sr. Víctor Carmero va respondre: “Tal y como usted comenta el 
pasado 6 de marzo, el Plenario del Área Metropolitana de Barcelona aprobó el Plan De 
Actuación Metropolitano 2011-2015. Se trata de un documento en el que se recogen los 
objetivos que la Institución se compromete a llevar a cabo en el mandato 2011-2015. Se tarta de 
un plan muy ambicioso que contempla 48 objetivos, con la misión de impulsar el progreso y el 
bienestar de los ciudadanos y ciudadanas de los municipios del  ámbito territorial, 
implementando políticas de intervención social y territorial, ofreciendo servicios públicos de 
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calidad y reforzando los esfuerzos de los gobiernos municipales por mantener políticas y 
programas de cohesión social e iniciativas que generen ocupación directa en el territorio. 
Ahora se está en la fase de definir y preparar los planes de actuación específicos”.  
 
 
En la darrera intervenció del grup del PP el regidor sr. José-Antonio Saéz va exposar que: según 
información recibida de los paradistas del mercado de Can Tintorer, se va a proceder a la 
remodelación del mercado. Además de realizarse diferentes mejoras, entra las paradas se prevé 
es establecimiento de una conocida cadena comercial. Por todo ello, el Grupo Municipal 
Popular presenta la siguiente pregunta: Entre las condiciones acordadas entre los interesados, 
¿se preservarán los intereses de los comerciales de los ya establecidos, limitando la 
comercialización de productos frescos en dicha conocida cadena comercial? ¿A la reforma del 
mercado de Can Tintorer ha supuesto algún coste adicional? De ser así, ¿cuánto? ¿Existe algún 
acuerdo entre los comerciantes de esta iniciativa de cara a la nueva inclusión? Ha habido 
paradistas que hayan mostrado su desacuerdo? 
 
En relació a la seva pregunta --va respondre la sra. Raquel Sánchez-- dir-li que encara estem 
treballant en la redacció del plec de condicions, la qual cosa s’ha posat en coneixement de tots 
els paradistes per tal d’informar-los i conèixer quines són les qüestions que més els poden 
preocupar per tal de poder fer un plec que equilibri els interessos tant dels concessionaris de les 
parades com de l’adjudicatari del supermercat que hi resulti. La previsió es que l’import 
d’aquesta operació l’assumeixi íntegrament l’adjudicatari que en resulti. De moment, encara no 
ens consta quines seran les persones interessades i quines no.  
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup Municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
En un primer prec el regidor de CiU, sr. Gabriel Martorell, va manifestar que diferents ciutadans 
i ciutadanes havien transmès el seu malestar degut a l’abundància d’excrements de gossos al 
llarg de les voreres de determinats carrers i de parcs públics de la nostra ciutat. El Grup 
Municipal de Convergència i Unió creia que aquest comportament incívic necessitava ser 
erradicat ja no només per una qüestió estètica, sinó per l’evident risc sanitari que comporta, per 
aquests motius va pregar a l’equip de govern que utilitzés els seus serveis tècnics i jurídics per a 
sancionar econòmicament als propietaris dels animals domèstics que no recollissin els 
excrements de les seves mascotes de la via pública i en tot cas, s’intensifiquin les actuacions al 
respecte. 
  
Va intervenir el tinent d’alcalde, sr. José Obispo per assenyalar que la policia ja sancionava als 
infractors i s’aplicava la normativa sancionable vigent. Al mateix temps va dir que es 
realitzaven campanyes amb els agents cívics i periòdicament campanyes específiques.  
 
 
En un segon prec novament va intervenir el sr. Martorell, atès –digué– que per l’abundant pluja 
caiguda el darrer 22 de març i especialment després d’un temps de sequera, per part d’aquest Grup 
Municipal hem pogut detectar que algunes de les arquetes dels col·lectors de recollida d’aigües 
fluvials situats a la via, com per exemple als carrers de Sant Joan i Sant Nicasi amb carrer Tresols 
estan plens de brossa visible que han anat acumulant degut a la manca de pluja ja citada. Com vam 
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poder comprovar en aquesta passada data, amb l’abundant pluja i el fet de que aquestes arquetes 
de registre estiguessin embussades per diferents materials, no va permetre un correcte drenatge de 
l’aigua, provocant estancaments. Va formular un prec en el sentit de que l’equip de govern utilitzi 
els dispositius especialitzats necessaris per a la neteja d’arquetes i del clavegueram i així permetre 
un correcte desguàs abans no tornin noves pluges. 
 
L’Ajuntament de Gavà --va respondre-li el sr. Obispo-- ja compta amb serveis especialitzats en el 
manteniment i la neteja de la xarxa del clavegueram de la ciutat que actuen de manera permanent 
durant tot l’any. Bona prova d’això és la manca d’incidències significatives en el clavegueram 
durant les passades pluges. 
 
 
Va fer ús de la paraula el regidor del grup de CiU, sr. Ramon Castellano, per exposar que davant 
les protestes viscudes les darreres setmanes per part de treballadors municipals d’aquest 
ajuntament i motiu pel qual, l’Equip de Govern va emetre un Comunicat de Premsa erroni, doncs 
s’informava als mitjans de comunicació d’un acord i consens del conjunt de grups polítics 
municipals tant de govern com de la oposició respecte a la redacció del mateix que no va arribar a 
acordar-se, ens sobta que a data d’avui encara no s’hagi fet pública una rectificació sobre com va 
desenvolupar-se l’afer ni tant sols als mitjans de comunicació locals per aclarir la ciutadania. Va 
formular la següent pregunta: A què es deu que no s’hagi anunciat l’error i aclarit que el 
comunicat era exclusiu dels grups polítics que formen el govern i no pas del conjunt de 
l’Ajuntament? 
 
Entenc --va contestar el sr. Víctor Carnero-- que s’està referint al comunicat on s’informava dels 
posicionament dels grups municipals sobre com les protestes d’agents de la policia local estava 
afectant la privacitat i l’entorn familiar de l’alcalde. Vostè sap que amb el seu grup, i en bona 
mesura la resta de grups, vam coincidir en el fons de la qüestió, ja que consideràvem que tota 
protesta és legítima però no pot afectar a l’àmbit privat. En aquesta línia, vam estar en contacte 
amb tots els grups per redactar un comunicat conjunt, i semblava que s’havia arribat en principi a 
un text comú, de manera que per això va aparèixer una primera versió de nota de premsa. Quan 
vostès i la resta de grups de l’oposició a última hora van decidir no subscriure el text, es va enviar 
una nova nota de premsa dient que el comunicat el subscrivia només el govern municipal. Per tant, 
vam considerar que es va facilitar la informació correcta. Al mateix temps, els mitjans de 
comunicació locals es van fer ressò del comunicat que vostès van emetre posteriorment. 
 
 
Va intervenir el regidor del grup de CiU, sr. Antoni Rafanell, qui va dir que segons ha pogut 
conèixer aquest Grup Municipal la Junta de la Delegació de Gavà del Col·legi d’Advocats de 
Barcelona, va ser convocada recentment per tractar si són compatibles els serveis jurídics oferts 
pel Tanatori de Ponent situat a la nostra ciutat, amb la normativa i amb l’ètica professional per 
gestionar en aquest indret uns serveis jurídics d’assessorament i tramitació de tots els assumptes 
derivats del decès de les persones que són tractades al recinte com ara herències, declaracions 
d’hereus, pensions de viduïtat i tràmits administratius diversos i que es deriva a una assessoria 
de Sant Boi de Llobregat. Va formular les següent preguntes: Té coneixement aquest Equip de 
Govern d’aquests fets? Ens poden confirmar si aquest servei compta amb la llicència municipal 
corresponent d’activitats autoritzada per l’Ajuntament de Gavà? 
 
L’equip de Govern --va assenyalar la sra. Raquel Sánchez-- ha tingut coneixement dels fets que 
vostè exposa i ha mantingut reunions i converses tant amb el Delegat del Col·legi d’Advocats a 
la nostra ciutat com amb responsables de l’empresa titular del tanatori, que ens ha informat que 
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en la seva carta de serveis ofereix serveis d’assessorament jurídic, però que no es presten en les 
instal·lacions de Gavà, únicament s’ha fet en uns casos concrets en que els ciutadans requirents 
dels serveis no podien desplaçar-se. Coneguts aquests arguments, es va traslladar consulta als 
tècnics municipals que van considerar que l’activitat d’assessorament jurídic no estava inclosa 
ni era consubstancial amb la de tanatori, per la qual cosa no podien realitzar-la en el tanatori de 
Gavà, a no ser que obtinguessin la preceptiva llicència municipal. Aquesta conclusió s’ha 
explicat ja al Delegat del Col·legi d’advocats a Gavà i als representants de l’empresa a que se’ls 
hi ha requerit per a que s’ajustin a les condicions d’activitat de la seva llicència.  
 
 
Acabat el torn corresponent a CiU, es va iniciar el torn del Grup Municipal d’ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Pérez Lorite, va recordar -com a 
antecedents– que en el seus orígens, ara fa 80 anys, la Fira d’Espàrrecs estava lligada única i 
exclusivament al món agrícola, que aleshores constituïa el sector d’ocupació majoritari a la 
ciutat. Ara aquesta situació ha canviat extraordinàriament, de forma que l’agricultura amb prou 
feines representa un 0,8% del producte interior brut local. La potenciació del producte agrari de 
referència (l’espàrrec) passa per l’execució d’estratègies comercials i de consolidació de marca 
que haurien de sorgir del mateix món agrari local, i en tot cas l’Ajuntament hauria 
d’acompanyar. Ara bé, sí que es pot insistir des de l’Ajuntament, aprofitant la Fira, amb un 
seguit de propostes per reactivar el sector agrari, com que l’agricultura ecològica tingui cabuda 
a la mostra comercial, amb un cost baix, en un espai que podria ser compartit pels diferents 
productors locals que s’hi dediquen. Així mateix, també es pot impulsar la creació el banc de 
terres per acabar amb els camps abandonats o la potenciació del cooperativisme organitzant, 
junt amb la Fira, una sèrie de trobades o jornades del món agrari comarcal, en col•laboració amb 
les empreses del sector, cooperatives agràries, cooperatives de consum ecològic, els sindicats 
agraris i institucions com ara el Parc Agrari del Baix Llobregat i l’Escola Superior d’Agricultura 
de la UPC a Castelldefels. D’altra banda, a semblança d’altres municipis propers, potser és hora 
i moment d’aprofitar la Fira com a excusa per fer un esdeveniment que involucri tot el teixit 
ciutadà, des de les escoles a les entitats, passant pel món del comerç i la restauració. En aquest 
sentit, caldria aprofitar el mateix teixit ciutadà –els carrers– i fer sortir la Fira del seu recinte 
tancat, per tal d’estendre-la per la ciutat. Això vol dir passar de l’actual eix Balmes-Diagonal-
Francesc Macià a un eix que vagi des de Francesc Macià fins a la Rambla, passant per l’Illa i 
altres carrers cèntrics. Amb dos propòsits: augmentar el nombre d’expositors i involucrar 
participativament tota la ciutat en la Fira. Així, caldria prendre en consideració idees com la 
d’organitzar una mostra paral·lela d’agricultura ecològica o d’agricultura de quilòmetre zero; 
traslladar la mostra d’entitats a les dates de la Fira, amb comissions prèvies que preparin amb 
temps i de forma participativa l’espai expositor, promoure que les botigues surtin al carrer i 
ocupin la vorera, integrant l’experiència de “la botiga al carrer”, delimitant espais perquè les 
botigues que no tenen presència als eixos de vianants puguin també ser-hi presents. També 
creiem que seria possible potenciar un nou model de Mostra de cuina, que promogui durant els 
dies de fira la comercialització de menús degustació als restaurants de la ciutat, mirant que 
aquests menús estiguin elaborats amb productes el més locals possibles. I sobretot, fora 
important integrar aquesta oferta conjunta comercial, cívica i agrícola a l’oferta cultural de la 
ciutat, aprofitant per oferir, els dies de la Fira, visites obertes i guiades a edificis, museus i 
arxius de la ciutat; i finalment, obrir la fira a tota la ciutadania de Gavà, inclús a les escoles, 
promovent una espècie de “fira infantil” o “fira familiar”, en què famílies i/o escoles puguin 
també fer paneres i exposar-les, mitjançant l’organització de tallers, etc. La majoria d’aquestes 
propostes no impliquen una despesa exagerada, sinó que es poden portar a terme destinant-hi 
pocs recursos dineraris, a través de la implicació activa dels mateixos professionals que 
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treballen a l’Ajuntament i de voluntariat que fàcilment es podria activar a través d’una crida 
pública. Així, per exemple, ni la reserva d’espais firals específics, ni l’organització de 
congressos paral•lels, ni l’obertura ciutadana, la fira d’entitats o la botiga al carrer gravarien les 
arques municipals, però en canvi tindrien un fort impacte en termes de participació, lluïment i 
vivència. En definitiva, el que es planteja és el canvi d’un model organitzatiu que, els darrers 
anys, s’ha  demostrat que no és sostenible i que està abocat al declivi. Va formular el següent 
prec: Instem l’Ajuntament de Gavà a estudiar, desenvolupar, posar en pràctica i incloure, en les 
properes edicions de la Fira d’Espàrrecs, els següents elements, per tal de millorar-ne 
l’arrelament social, l’impacte econòmic, i la dinamització comercial: 1) Incorporar l’agricultura 
ecològica i de proximitat dins de la Fira-exposició d’espàrrecs i productes del camp, a la fira 
comercial, en un espai amb un cost baix que podria ser compartit pels diferents productors 
locals que s’hi dediquen; 2) Així mateix, aprofitar la fira per impulsar l’agricultura local, a 
través de l’organització d’unes Jornades agràries comarcals amb sindicats, cooperatives i escola 
UPC; 3) Obrir la Fira a la participació de tota la ciutadania de Gavà, inclús les escoles, 
organitzant un recinte paral•lel amb una Fira infantil o familiar, on es puguin presentar i exposar 
paneres fetes a partir de l’aprenentatge mitjançant tallers i cursets, fets tant a les escoles com els 
centres cívics; 4) Fomentar el turisme provinent de fora la ciutat, que faci despesa al nostre 
comerç, sumant a la Fira, i durant aquells dies, l’oferta de visites guiades gratuïtes a edificis i 
equipaments emblemàtics de la ciutat (mines, museu, edificis de la ciutat, castell...); 5) 
Augmentar progressivament l’espai firal estenent-lo a tota la ciutat (Francesc Macià, Diagonal, 
Balmes, Sant.Pere i Rambla); 6) Promoure la presència d’expositors locals a través de la 
integració de l’activitat “la botiga al carrer” durant els dies de la Fira, i alhora delimitar espais 
de venda al carrer per a les botigues no establertes als eixos de vianants; 7) Organitzar la Mostra 
d´Entitats Locals durant els dies de la Fira, amb un treball previ de preparació; 8) Organitzar 
una nova mostra de cuina que abasti tota la ciutat, oferint als restauradors que hi vulguin 
participar l’edició i difusió d’una guia amb tiquets de menús degustació durant els dies de la 
fira, potenciant que aquests menús estiguin elaborats amb productes el més locals possible. 
 
Va respondre el prec la tinenta d’alcalde, sra. Sánchez, qui va indicar: “Des de la primera edició 
la Fira d’Espàrrecs s’ha caracteritzat per reflectir el món agrícola de la nostra ciutat donant 
especial rellevància al conreu de l’espàrrec i si bé, en la seva època més moderna ha inclòs 
també referències a la vida comercial/industrial de Gavà no podem perdre de vista quina és i ha 
de seguir sent la seva finalitat fonamental que és retre homenatge i posar en coneixement de la 
nostra ciutadana el treball dels nostres pagesos i pageses. En relació a les propostes que vostès 
ens han fet arribar dir-los que algunes d’elles ja estan incloses en el programa de la propera 
edició de la Fira com per exemple: La Fira canvia d’ubicació i s’utilitzarà tant la plaça Balmes, 
el carrer de Sant Pere, el Pavelló Jacme March i el pati del darrera de l’escola Jacme March fent 
un recinte firal molt més a l’abast de tota la ciutadania; S’organitza, d’acord amb l’Associació 
de Restauradors, la quinzena de l’espàrrec on els restaurants que així ho han manifestat 
inclouran en els seus menús durant aquests dies, del 21 d’abril fins al 6 de maig, l’espàrrec com 
a plat estrella, de la qual cosa es farà difusió a través els mitjans de comunicació, comerços i la 
pròpia Fira; A més a més, els restauradors també seran presents a la Fira mitjançant l’Espai 
gastronòmic on els visitants podran tastar plats elaborats per alguns dels restaurants de la nostra 
ciutat i participar de una degustació de paella; També, per fomentar el turisme i donar a 
conèixer el nostre patrimoni arqueològic, al Parc de les Mines Neolítiques hi haurà Jornada de 
Portes Obertes durant el cap de setmana de la celebració de la Fira; Des de l’IMPAC s’ha 
promogut i es promou tot el comerç local a la Fira, reservant-los un espai preferent per aquells 
comerços que vulguin estar presents. També, es comptarà aquesta edició amb la presència al 
carrer de Sant Pere d’aquells concessionaris de vehicles que han volgut participar-hi. Alhora, es 
facilitarà que aquells establiments que vulguin tenir presència al carrer davant del seu comerç 
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puguin fer-ho sense cap mena d’entrebanc; Els comerços locals i concessionaris de vehicles que 
participen a la Fira gaudeixen d’avantatges en relació als comerços forans que també hi 
participen com és gaudir d’una reducció del 20% del Preu Públic d’Ocupació de l’Espai Públic, 
infrastructures, retolació de l’establiment, etc; En relació a la Mostra d’Entitats, com vostès ja 
saben, se celebra des de fa anys al mes de juny, al voltant de la Festa Major i no creiem 
necessari canviar una activitat que està arrelada a la ciutat; En quan a la incorporació de 
l’agricultura ecològica, la Fira és una mostra agrícola que es porta celebrant des de fa molts 
anys; l’Ajuntament no té inconvenient en estudiar la seva proposta; En quant a impulsar 
jornades agràries, donarà trasllat al Consell Comarcal de cara a la propera edició; La Fira 
sempre ha estat oberta a la participació de tothom, a la Fira hi participen persones de totes les 
edats, molt sovint famílies senceres s’ajunten fent pinya en l’elaboració de les paneres 
artístiques i de llavors; També, aquesta edició de la Fira compta amb components didàctics, tant 
per als infants com per a la ciutadania en general, que consisteixen en una representació que es 
dinamitzarà amb actors que interactuaran amb el públic, explicant la vida del pagès i el conreu 
de l’espàrrec als camps de Gavà; I una mostra d’oficis (cisteller, ebenista, terrisser, forner i 
ferrer) amb tallers oberts per donar-nos a conèixer aquests oficis. Creiem que es promouen 
activitats ja de fa anys com les que vostè descriu; Malgrat la situació econòmica que estem 
travessant, aquesta edició de la Fira  presenta tot un ventall de novetats que, amb la 
col·laboració de la Cooperativa Agropecuària i tot el comerç local, pensem serà ben rebuda pels 
nostres veïns i veïnes”. 
 

--------- 
La Sra. Mònica Parés es va absentar de la sessió. 

--------- 
 
En un segon prec també a càrrec del regidor d’ERCEV-IxG sr. Peréz va exposar que entre les 
diverses competències que té el municipi  hi ha el nomenclàtor de les vies i carrers del terme, 
sempre que siguin de caràcter totalment local. Aquesta competència té una transcendència que 
depassa el pur caràcter de catàleg de topònims, ja que afecta a temes jurídicament rellevants 
com l’empadronament, la domiciliació fiscal, o la domiciliació de les persones físiques, afers 
determinants en tot allò que té a veure amb la promoció i desenvolupament econòmic i la 
prestació de serveis al ciutadà. És, doncs, una competència que s’ha d’exercir amb la màxima 
cautela de seguretat jurídica, evitant que de la nit al dia es puguin produir situacions paradoxals 
com la d’un malalt amb teleassistència a qui no poden assistir perquè el nom del carrer on viu 
ha variat, o que un negoci que té una determinada promoció en marxa faciliti una adreça que ha 
deixat d’existir. Per tant, cal exercir aquesta competència d’acord amb el principi de màxim 
consens, de motivació de les decisions de l’administració –per evitar l’arbitrarietat prohibida pel 
marc legal vigent– i, en el cas que ens ocupa, a través d’un procediment reglat. En el cas de 
Gavà, el 15 de febrer de l’any 2000, la Comissió de Govern va aprovar el nomenclàtor de les 
vies públiques de Gavà, i el 22 de novembre de 2005 es va crear la ponència del nomenclàtor 
com a òrgan especialitzat en el tema, per dotar de criteris estables i coherents a la denominació 
de les vies urbanes de la ciutat. A Gavà existeix la via denominada Travessia de Sant Nicasi. 
Aquesta via pública, que ja apareix al mapa cadastral del 1862 és, de fet, més antiga que el 
mateix carrer de Sant Nicasi, que fou urbanitzat a finals del segle XIX. La Travessia de Sant 
Nicasi, que originàriament anava des de l’actual carrer de Sant Pere fins a l’actual carrer de 
l’Àngel, va quedar aviat tallada per la part sud, conformant un carreró que, en la seva part 
meridional, acabava en un cul de sac. No obstant això, la via mantenia la denominació 
tradicional, i així consta al nomenclàtor aprovat per la Comissió de Govern l’any 2000. A finals 
de 2011 la situació va variar i, sense que es conegui cap informe de la ponència del 
nomenclàtor, ni cap acord de la junta de govern local que modifiqui el de la comissió de govern 
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de l’any 2000, el govern local va decidir eliminar la denominació de Travessia de Sant Nicasi 
del tros meridional de la via, la que neix al carrer del Centre i acaba en un cul de sac, i li donava 
una numeració única, com si fos una parcel·la única: carrer del Centre, 39, sense tenir en compte 
que allà hi viu més d’un veí. Amb data 3 de gener de 2012, uns veïns afectats van entrar al 
registre una instància (R.E.: 456) per la qual es demanaven explicacions pel canvi de nom de la 
Travesia Sant Nicasi per carrer del Centre núm. 39. Sense donar-hi resposta, el passat dia 6 de 
març a les 8 del matí, treballadors de PRESEC van procedir a la retirada de la placa 
identificativa del carrer. A hores d’ara aquest carrer resta sense identificació, ni placa. Es dóna 
la circumstància que en aquest carrer, on viu més d’un veí, hi viu una persona depenent i 
connectada a tele assistència. El canvi de nom i la desaparició de la identificació de la via li 
poden ocasionar problemes en cas d’urgència. A banda, la resta de veins i un petit negoci que hi 
ha establert, ara resten sense identificació. Creiem que en aquest cas s’ha produït un error en la 
supressió de la denominació d’aquest tram de via urbana, tant perquè es tracta d’un carrer molt 
antic amb un nom consolidat i tradicional, té veïns residint-hi, no coneixem cap informe de la 
ponència del nomenclàtor sobre el canvi de nom, no existeix cap acord de la junta de govern 
local sobre la supressió del nom d’aquest tram de carrer, i a més no ha existit cap reivindicació, 
ni sembla existit cap motiu raonable, per decidir aquest canvi. Va realitzar un prec en el sentit 
de que, a partir d’ara, els canvis de noms de carrers o vies públiques de la ciutat hagin de ser 
motivats mitjançant justificacions tècniques emeses per la ponència del nomenclàtor, i aprovats 
per un òrgan col·legiat, sigui el Ple o la Junta de Govern Local; que es restitueixi el nom i la 
placa identificativa al tram meridional de la Travessia de Sant Nicasi, tal com constava al 
nomenclàtor aprovat l’any 2000. 
 
Va respondre el prec el sr. Obispo assenyalant que en data 12 de gener amb registre d’entrada 
456 i posteriorment amb data 6 de març i registre nº. 3431 els veïns de la finca van demanar a 
l’Ajuntament informació sobre el nom del carrer, ja que es produïen errors en el lliurament del 
correu, impostos, etc. Segons el nomenclàtor que consta aprovat a l’Ajuntament de Gavà, aquest 
tram de carrer rep el nom de carrer del Centre nº. 39, i així ho certifica el tècnic municipal. Per 
aquest motiu van retirar la placa. De totes maneres estudiarem de nou aquesta situació. 
 
 
En un nou prec el sr. Pérez d’ERC-EV-IxG atès –va dir- que segons informacions, aparegudes a 
diversos mitjans de comunicació locals, finalment s’ha decidit a traslladar l’actual mercat 
setmanal de lloc, i la nova ubicació serà la Rambla, des del carrer d’Aribau fins a la plaça de 
Batista i Roca. També es diu, a les notícies divulgades pel mateix govern municipal, que, en una  
futura ampliació, seguiria per l’Avinguda d’Eramprunyà i la Rambla de Pompeu Fabra. 
D’entrada ens congratulem que finalment s’hagi decidit per aquesta nova ubicació. Era una 
demanda històrica de diversos sectors socials i polítics, i també del nostre grup, que vam 
traslladar primer per escrit, el 31 de gener de 2008, i després al Ple Municipal, el 30 d’abril de 
2009. De primer, en resposta escrita de 14 d’abril de 2008, se’ns va indicar que l’equip de 
govern no tenia cap intenció de modificar la ubicació del mercat dels dimarts. Tan ferma 
determinació no va obstar perquè, un any després, se’ns contestés, en aquest mateix plenari, que 
estaven avaluant la viabilitat d’aquest trasllat. Ara, doncs, ens alegrem sincerament que, després 
d’exactament un any de reconsideració, i tres anys sencers d’avaluació i estudi que, vist el que 
ha durat, suposem que deu haver estat molt profund, hagin arribat a la mateixa conclusió que 
nosaltres, i altres col·lectius, proposàvem ja a inicis del 2008. Ens alegra que al final les 
propostes en positiu que sovint fem en aquest plenari siguin ateses. Pel que fa la futura 
ampliació del mercat que es proposa des del govern, observem  possibles dificultats. La Rambla, 
en ser de vianants, igual que la plaça de Batista i Roca, són llocs idonis, ja que, tal com dèiem al 
2009, s’evita el tall de carrers a la circulació rodada. Ara bé, de cara a la futura ampliació, 
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pensem que cal seguir considerant prioritari el evitar el tall de carrers. Per això, en comptes de 
créixer el mercat cap al nord, ocupant l’Avinguda d’Eramprunyà o la Rambla de Pompeu Fabra, 
creiem que l’espai central del parc municipal de la Torre Lluc seria un lloc ideal, que manté la 
continuïtat de la Rambla, i és un espai on es poden concentrar els paradistes. Així es podria 
mantenir un circuit entre Batista i Roca, Rambla i Torre Lluc, que facilitaria la mobilitat dels 
usuaris, la neteja per part de PRESEC a més gaudiria de la proximitat de dos aparcaments 
soterrats públics de la ciutat (Batista I Roca i Torre Lluc), cosa que obre un ventall de 
possibilitats de promoció comercial, com ara descomptes per aparcar els dimarts. Amb aquesta 
proposta, a més, el mercat no alteraria la circulació rodada, ni requeriria un esforç suplementari, 
setmanal, per als funcionaris de via pública. D’altra banda, també s’ha anunciat que, a causa de 
la reforma integral del mercat municipal Mercagavà, aquest es traslladarà provisionalment a la 
plaça de Batista i Roca. Aquest fet limitarà sens dubte l’espai disponible per al mercat dels 
dimarts, cosa que reforça la nostra idea d’utilitzar el parc municipal com a espai per als 
paradistes. Va formular un prec en el sentit de que cara a una futures ampliacions del mercat, es 
mantingui una unitat de concentració entorn la Rambla, Batista i Roca, i parc de la Torre Lluc; 
Que s’estudiï la possibilitat de fer alguna promoció-descompte als aparcaments de proximitat, 
abans esmentats, per a paradistes i clients. 
 
Com ja hem informat --va contestar el sr. Obispo-- en diverses ocasions els canvis, ubicacions, 
itineraris s’han consensuat amb els representants dels paradistes i aquest emplaçament que vostè 
proposa, ho van rebutjar perquè consideraven que no era idoni. S’està treballant amb en la línia 
de facilitar als paradistes la utilització dels pàrkings públics ubicats a les rodalies.   
 
 
Va intervenir el regidor d’ERC-EV-IxG, sr. Jordi Calatayud, qui va exposar que com és sabut, 
una de les conseqüències del Reial Decret Llei 20/2011, de 30 de desembre, ha estat l’increment 
d’un 10% en els tipus de l’Impost de Béns Immobles que s’aplicaran enguany, addicional a 
l’inicialment aprovat al Ple Municipal del 27 d’octubre de 2011. De fet, la Junta de Govern 
Local del 31 de gener de 2012 va aprovar aplicar aquest 10% als increments ja aprovats a les 
ordenances fiscals aprovades el 27 d’octubre de 2011, resultant un tipus del 0.773% per als 
immobles inclosos en l’ús general especificat a l’article 8.3 de l’ordenança, i un tipus del 
0.831% per a les construccions destinades a usos diferenciats especificats a l’article 8.4 de 
l’esmentada ordenança. Això, a la pràctica, representa un augment del 13,5% respecte dels tipus 
vigents l’any 2011, acumulant l’increment aprovat l’octubre del 2011 pel Ple Municipal i 
l’increment del 10% decretat pel govern de l’Estat. Tot i això, només 20 dies després, el 
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques va emetre una nota titulada «criteris 
d’aplicació de l’article 8 del Reial Decret Llei 20/2011, de 30 de desembre», on, al seu punt 
novè, indica textualment: «Si l’Ajuntament hagués aprovat un increment en el tipus d’IBI per a 
l’exercici 2012, seria recomanable que, garantint sempre com a increment mínim el que es 
desprèn de l’aplicació del RDL, s’evités l’acumulació d’increments». El Ministeri, doncs, 
recomana que no s’acumulin els dos augments, tal com ja van preveure i aplicar alguns 
Ajuntaments propers, com L’Hospitalet de Llobregat. Per acabar fent el prec: Instem el govern 
local a modificar l’acord de la Junta de Govern Local de 31 de gener de 2012 i aplicar, seguint 
la recomanació del Ministeri, un augment dels tipus d’IBI que no superi el 10% respecte dels 
aplicats l’any 2011. 
 
Per part de l’equip de govern el tinent d’alcalde, sr. Victor Carnero, va contestar: “En relación a 
su ruego les informamos que a raiz de la nota del Ministerio de Hacienda y Administraciones 
Públicas titulada “ criterios de aplicación del artículo 8 del Real Decreto ley 20/2011, de 30 de 
Diciembre,  y ante la confusión creada,  los redactores de la nota han hecho una nueva 
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aclaración, que se ha situado a pie de página de la nota anterior, en la que se dice: “la 
recomendación formulada en dicho apartado exclusivamente debe entenderse referida, en el 
contexto normativo actual, al ejercicio 2013”. El pleno fijará en su momento el tipo a aplicar en 
el 2013 y será entonces el momento en el que cabrá tener en cuenta la recomendación 
formulada”. 
 
 
El sr. Calatayud va concloure el torn d’ERC-EV-IxG mitjançant la formulació d’una pregunta 
atès –va dir-  que ha sortit als mitjans de comunicació les queixes de les persones multades per 
excés de velocitat a la carretera Santa Creu de Calafell, c-245 per una radar fix emplaçat prop de 
la sortida de polígon industrial del Camí Ral en direcció al nucli urbà. La titularitat d’aquest 
tram de carretera c-245, que inicialment era de la Generalitat de Catalunya, va passar a la 
Diputació de Barcelona el maig de 2006. D’altra banda, l’any 2007, tenim entès que es va signar 
un conveni entre l’Ajuntament de Gavà i la Direcció General de Trànsit de la Generalitat de 
Catalunya, pel qual l'ajuntament era la administració actuant en aquesta carretera, tant pel que fa 
al règim de vigilància com de les sancions, per la qual cosa entenem que es l'administració 
encarregada de controlar el funcionament d'aquest radar i d'imposar, si escau, les sancions als 
infractors. El 12 de març vam demanar còpia d’aquest conveni però, malgrat que la llei ordena 
que ens siguin facilitades còpies dels documents municipals que demanem, aquesta no se’ns ha 
facilitat. L’any 2009, la Diputació de Barcelona va instal·lar el radar fix, però en aquells 
moments es va deixar desconnectat. Sembla ser que s’ha connectat a principis d’enguany. Va 
realitzar les següents preguntes: Veritablement existeix un conveni de l’any 2007 amb la 
Direcció General de Trànsit de la Generalitat de Catalunya, referent a la c-245? Si la resposta es 
afirmativa, en que consisteix aquest conveni? Per què no se’ns n’ha volgut facilitar còpia? És 
encara vigent el conveni?  Qui va donar l’ordre d’activar el radar? Es va informar l’Ajuntament? 
Quines son les potestats i obligacions que comporta? Si el nostre ajuntament te potestat per 
imposar sancions, reclamarà a la Generalitat els ingressos obtinguts per la via de les sancions als 
infractors? 
 
En data 26 de setembre de 2007, --va contestar el sr. Obispo-- l’Ajuntament de Gavà i la 
Direcció General de Seguretat Ciutadana de la Generalitat de Catalunya van signar un Protocol 
de Coordinació Operativa en matèria de trànsit entre la policia local i el cos de mossos 
d’esquadra, que contempla entre d’altres assumptes la C-245. A l’esmentat Protocol de 
Coordinació Operativa es delimitaven els àmbits territorials de gestió en policia de trànsit i la 
concreció de les actuacions de cada cos de seguretat en la xarxa viària interurbana del municipi 
de Gavà i en aquest moments encara és vigent. L’ordre d’activar el radar a la C-245 la va donar 
la Generalitat. L’Ajuntament no va ser informat d’aquest fet i les primeres notícies van arribar a 
partir de requeriments de la ciutadania i informacions dels mitjans de comunicació. El Protocol 
contempla tots els aspectes relacionats amb el trànsit de vehicles i l’Ajuntament de Gavà no 
reclamarà a la Generalitat els ingressos obtinguts per la via de sancions als infractors. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el del Grup Municipal de C’s, 
essent en tots els casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per a formular 
oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre 
hores d'antelació al començament de la sessió.  
 
En un primer, el regidor de C’s, va exposar que davant la postura de la Generalitat de 
Catalunya, conforme no es cobriran la totalitat de les beques de menjador, per falta de recursos, 
la situació que ens trobem al nostre municipi, és que faltaran per pagar 29 dies, dels 177 dies 
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lectius, als 374 escolars que disposen d’aquestes beques, pujant el total a pagar per 
l’Ajuntament a 36.836,96 €, per garantir aquest ajut. D’altra banda, a la J.G. del Patronat 
Municipal de Serveis Comunitaris del passat 19 de març es va aprovar una aportació al Consorci 
de Normalització Lingüística, per a 2012, de 35.834,40 €, fruit del conveni de col·laboració que 
es manté amb aquesta entitat des de l’any 1990, en que es va signar amb efecte retroactiu. El 
nostre Grup Municipal comparteix l’opinió del nostre alcalde en quant a voler mostrar el nostre 
“rotund desacord” amb la postura de la Generalitat, entenent també “que aquesta és una despesa 
bàsica, i una línia vermella que no podem traspassar”, i que moltes famílies necessiten tenir 
garantit aquest ajut, ja que no poden permetre’s pagar elles aquesta despesa. També entenem, 
doncs, que “es tracta d’un tema de primera necessitat, i que s’han de treure els recursos d’on 
sigui”. L’Il·lustríssim Sr. Alcalde va apel·lar “a la sensibilitat del Govern de la Generalitat”; 
nosaltres apel·lem a la sensibilitat d’aquest Govern Municipal. Va realitzar el següent prec:  Tot 
i entenent que és la Generalitat l’entitat que hauria de fer-se càrrec del pagament de la totalitat 
de les beques de menjador, ja que sembla que aquest any això no serà possible. Que aquest 
Ajuntament faci també un “anàlisi de les despeses” municipals, i que es realitzi una modificació 
pressupostària per a poder garantir el pagament de la totalitat dels dies lectius a tots els escolars 
de Gavà que disposen de beca de menjador. Tal com va dir l’Il·lustríssim Sr. Alcalde, “la crisi 
que patim afecta moltes famílies que han de veure garantida aquesta ajuda perquè és una 
problemàtica essencial”, i d’aquesta manera també compartim que “quan es tracta d’un tema de 
primera necessitat s’han de treure els recursos d’on sigui”. Enllaçant amb el punt abans 
comentat respecte a l’aportació a Normalització Lingüística, considerem que és, en aquest 
moments, molt més necessari destinar una partida com aquesta a temes tan urgents i de primera 
necessitat com les beques de menjador. 
 
La resposta al prec va anar a càrrec de la sra. Maite Martí qui va manifestar que coincidien 
plenament en el fet que hauria de ser el Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya qui s’hauria de fer càrrec dels imports que permetin cobrir el total de dies en que 
s’ofereix els servei de menjador als centres educatius. L’Ajuntament ja havia fet els seus càlculs 
i coneixia el nombre d’infants afectats per la negativa, per ara, del Departament d’Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya a fer-se càrrec dels imports corresponents. En aquest punt, 
l’equip de govern esperarà la resolució del conflicte, tot confiant en que al final el Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya assumirà les seves obligacions.  
 
 
En un nou prec del regidor de C’s, sr. Miguel-Ángel Ibáñez, va exposar que: “En fecha 7 de 
noviembre de 2011, presentamos una instancia en la que solicitábamos se procediera a revisar 
los informes de justificación de las subvenciones concedidas al “Casal d’amistat amb Cuba”, y 
en su caso, a la autorización de gastos, dado que una vez analizados sus expedientes, no 
constaban las facturas originales de justificación. Pasados más de 3 de meses de la presentación 
de esta instancia, esto es, en el Pleno de 23 de febrero, presentamos una pregunta sobre cuándo 
nos harían llegar respuesta tanto a ésta, como a otras instancias y solicitudes de información que 
teníamos pendientes, a lo que el Equipo de Gobierno nos contestó que en breve recibiríamos 
respuesta a todas las solicitudes pendientes. El pasado 7 de marzo, nos hicieron llegar las 
respuestas reclamadas, entre ellas la correspondiente a la instancia del “Casal d’amistat amb 
Cuba”. En el primer documento, de fecha 5 de enero, el Sr. Felipe Alonso Porcar, se dirige al 
Dpto. de Cooperación de la Regiduría de Igualdad y Ciudadanía de este Ayto. en los siguientes 
términos: Desde el Casal de Amistad amb Cuba de Gavá, adjuntamos carta de explicación y 
factura parcial del proyecto de salut, que se nos fue subvencionado desde esta regiduría. 
Disculpándonos por la tardanza de la entrega de las facturas justificantes, y esperando que 
como se nos informa en la carta entregada por el departamento de proyectos de la provincia de 
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Holguin, en este mes de Enero, se nos entregue el resto de facturas y poder finalizar, dicho 
proyecto. En la factura parcial adjunta, el señor Derbis Mauro Rodríguez comunica que el 
presupuesto recibido de 3.000€ se decidió utilizar para mejorar los servicios de Urgencias 
médicas que funcionan las 24 horas en diferentes comunidades del Municipio Holguín, y que 
realizaron una primera compra de mobiliario de oficina, especificándose en la factura que 
corresponde a 10 burós de 120*80, y 20 sillas Divina, por un importe total de 917,93 €. De 
manera análoga, con fecha 13 de febrero, el Señor Felipe Alonso Porcar, vuelve a dirigirse al 
mismo Dpto. adjuntando la factura del Proyecto de Salud del municipio de Holguín, que se les 
subvencionó. Esta factura corresponde a 15 bancos lineales con capacidad para 4 personas, por 
un importe de 1.122,99 €. Junto a ésta, hay otra factura, por un importe de 4.404,38 € que 
corresponde a 2 altavoces Sub/Baja DAS, 2 altavoces Media DAS, 2 Europoner EP 1 500, 1 
Europoner EP 2 500, 10 Micrófonos Shure, 10 pie de micrófonos, 1 consola Vestax PC V-17S y 
1 manguera de señal 24 canales. Primero, ninguna de estas facturas corresponde ni a los 
conceptos ni a los importes de las subvenciones otorgadas al Casal d’Amistat amb Cuba “José 
Sánchez” que eran para el pago de 2 representaciones del espectáculo “Delirio Cubano”, una 
por importe de 3.800 € y otra por importe de 1.300 €. Segundo, queremos suponer que la factura 
correspondiente a “los micrófonos, mesa de mezcla, altavoces, etc.” es un error que no tiene 
nada que ver con estas subvenciones. Tercero: nos sorprende que podamos subvencionar gastos 
para mejorar los servicios de urgencias médicas 24 horas en municipios cubanos, cuando en 
nuestra población carecemos de este servicio. Va formular el següent Prec: Se nos entregue una 
copia de las facturas que ya solicitamos, respecto a la justificación de las subvenciones 
otorgadas al Casal de amistad con Cuba “José Sánchez”, cuyo importe asciende a 3.800 € y 
1.300 € respectivamente. En caso de que esta entidad no se las hayan hecho llegar, que se las 
reclamen a la mayor brevedad, dado que, a este paso, se le podrían otorgar subvenciones para la 
próxima Fiesta Mayor de Gavà, sin haber justificado las del pasado 2011. Se nos explique si, 
efectivamente, se ha otorgado una subvención por importe de 3.000 € para mejorar los servicios 
de urgencias médicas 24 horas del Municipio Holguín, mientras que en el municipio de Gavà no 
disponemos de servicio de urgencias 24 horas. Se nos indique a qué subvención, autorización de 
gasto, descripción e importe corresponde la factura relativa al material musical y de audio que 
se nos ha hecho llegar. Caso de corresponder a las solicitadas, rogamos nos indiquen qué 
utilidad pueden tener 10 micrófonos, 1 mesa de mezclas, etc. para un servicio de urgencias 24 
horas. Que ante la próxima concesión de las subvenciones para este año 2012, se tenga en 
cuenta que, además de la cooperación internacional, está la cooperación nacional, la 
cooperación autonómica, y la cooperación municipal, sobre todo, en las actuales circunstancias 
de crisis económica, con 5 millones de parados, con 2 millones de personas sin ningún tipo de 
ingreso, con unos funcionarios que ven recortado su sueldo por segundo año consecutivo, y con 
1.891 familias del Baix Llobregat que se han quedado sin parte de las becas de comedor.  
 
En resposta al seu prec, --respongué la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia Herrera-- i deixant de 
banda les consideracions fora de lloc que conté tant la part expositiva com la resolutiva, em plau 
dir-li que està barrejant, no sabem si intencionadament o maldestrament, dos conceptes 
diferents. En primer lloc, la factura en relació als equipaments musicals es va presentar com a 
justificació de les subvencions per a la realització dels dos concerts que esmenta a la part 
expositiva. Els conceptes de la factura són altaveus, peus de micro, cablejat,...és a dir, elements 
totalment relacionats amb l’objecte de la subvenció, que, recordem-ho, era la realització de 
concerts. L’altra subvenció a la que fa referència  i que va ser atorgada dins de la convocatòria 
de subvencions de cooperació de l’any 2010 correspon a un projecte de cooperació amb una 
ciutat agermanada amb la nostra. Per a la justificació del pressupost destinat a tal es presenten 
dues factures en les que els conceptes són cadires, despatxos i taules, materials que s’ajusten a 
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l’objecte de subvenció. En relació al lliurament d ela documentació com vostè bé diu, li va ser 
lliurada al seu grup en data 7 de març del 2012 perquè així ens consta en la signatura del rebut. 

El sr. Ibáñez va replicar que des del seu grup municipal no s’havia fet cap barreja ni de factures 
ni de conceptes atès que només s’havien atès estrictament a la informació facilitada per l’equip 
de govern mitjançant resposta escrita la qual posava a disposició per tal que es podés  verificar 
que el seu grup no havia fet cap barreja de conceptes. 
 
 
El sr. Ibáñez va formular un nou prec en el qual –atès-- va dir que ante la proliferación del 
abandono de restos de poda en las calles de diferentes barrios de Gavà, especialmente el de 
Gavà-Mar, así como del aumento de la presencia de restos de obras en los contenedores de 
basura, formulant el següent prec: Que se inicie una campaña de sensibilización a nivel de 
AA.VV., de Comunidades de Propietarios, Administradores de Fincas, y domicilios 
particulares, en cuanto a que cuando se realicen podas, se recojan los restos, y se trasladen a una 
instalación adecuada, para evitar ser abandonada en las calles. Asimismo, que se inste a que los 
restos y escombros de las obras no se depositen en los contenedores de basura, sino que los 
profesionales contratados, ó los vecinos que hayan realizado la obra, retiren y trasladen los 
restos y escombros al vertedero autorizado. 
 
L ‘Ajuntament de Gavà -–va assenyalar el sr. Obispo-- ja ve realitzant al llarg de cada 
campanya del servei de recollida de restes de podar, accions de divulgació i sensibilització a 
través de la publicació de fullets explicatius i la intervenció permanent en tasques informatives 
de l'equip d'agents cívics i zeladors. Així mateix, es disposa també d'un servei de recollida de 
saques de runa que ve a reforçar els serveis de la Deixalleria i l'extensa oferta d'empreses 
especialitzades en la recollida de restes d'obra. La voluntat de l'equip de govern és mantenir i 
potenciar aquests esforços, amb la finalitat que la recollida d'aquest tipus de residus, així com 
qualsevol altre, es faci de la millor forma possible i, al mateix temps, permeti acabar amb els 
actes de incivisme que comporten l'abandó de residus en la via pública. 
 
 
El grup de C’s va retirar la pregunta presentada en data 28 de març amb el núm. 4552 de 
Registre d’Entrada. 
 
 
El sr. Ibáñez va concloure el torn del seu grup mitjançant una pregunta en la qual manifestava 
que en la Junta de Gobierno Local de 28 de febrero, se daba cuenta de la aprobación de una 
aportación económica extraordinaria a Gavà-TV por importe de 95.000 €, para el ejercicio 
2011, que según tenemos entendido era para el pago de las indemnizaciones por despido de los 
trabajadores de Gavà TV. Asimismo, en la J.G.L. de fecha 13 de marzo, se aprobó una nueva 
aportación extraordinaria de 201.000 € a esta misma empresa municipal, esta vez ya para el 
ejercicio 2012. Esta última aportación extraordinaria , por lo menos de momento, es de 201.000 
€, que salen de eliminar el 100% de la partida del Ayuntamiento destinada a “Aportacions 
extraordinàries a entitats locals”. Dado que el importe de esta aportación extraordinaria es 
superior al del Presupuesto de gastos anual de esta empresa municipal y que con ello desaparece 
la partida presupuestaria de Aportaciones Extraordinarias para entidades locales. Va formular 
les següents preguntes: ¿Cuando se presupuestó, por importe de 201.000 €, la partida 11912 
9220A 4890012 del presupuesto del Ayuntamiento para 2012, tenían ya previsto que fuera 
destinada a Gavà TV? ¿Cuál es el destino último que Gavà TV dará al montante de esta 
aportación?. ¿Cuáles son las necesidades urgentes por las que GTV necesita más que doblar su 
presupuesto de gastos de este año? ¿Se prevén más necesidades económicas en esta empresa 
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municipal? Porque las transferencias corrientes del Ayuntamiento a Gavà-TV este año 
equivalen ya casi al mismo importe de la liquidación del Presupuesto de 2011, en que había 6 
trabajadores más.  
 
Per part de l’equip de govern el sr. Víctor Carnero va respondre: La aplicación de 201.000 euros 
para la empresa municipal de Gava TV se explica por la necesidad que teníamos de dotar de 
recursos a la empresa para hacer frente a las necesidades derivadas de la reestructuración del 
servicio forzada por la disolución del consorcio Delta TV. El Ayuntamiento era conocedor de 
este hecho a finales de año y planificó esa aportación dotando la aplicación 11912 9220A 
4890012 con los recursos necesarios para hacer frente a esas obligaciones. A día de hoy no 
están previstas mas aportaciones a Gavà TV fuera de las que fija el presupuesto 2012. 
 
Acaba el torn de C’s el sr. President va cedir la paraula al portaveu de CiU, sr. Ramon 
Castellano, atès que el seu grup no havia esgotat el seu torn. En aquest sentit, el sr. Castellano 
va manifestar que faria una pregunta arran d’una informació que havia rebut de darrera hora i 
que considerava que era important a nivell cultura per la ciutat. Adreçant-se tant al regidor de 
Cultura, sr. Miquel-Àngel Díaz, com a la tinenta d’alcalde de l’Àmbit de Serveis a la Persona, 
sra. Apolonia Herrera, va manifestar el fet que l’ajuntament hagués suspès el seu suport a la 
possible realització de l’Aplec que es realitza el dilluns de Pasqua a l’Ermita de Bruguers, la 
qual cosa havia comportat que col·lectius i entitats de la ciutat haguessin quedat decepcionades. 
Va afegir que en el municipi es feien tot tipus de tradicions, algunes foranies i altres de locals, 
entenent que l’ajuntament havia de fomentar també les locals.  
 
El sr. Victor Carnero va assenyalar que es prenia nota de la pregunta la qual seria contestada en 
la propera sessió plenària. 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DEL PSC 

RELATIVA A LA REFORMA LABORAL, IMPOSADA PEL GOVERN DE 
L’ESTAT.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  del PSC, en relació 
a la reforma laboral declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que 
finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
Primer .- Demanar al Govern central que interpreti el rebuig social generalitzat que ha provocat 
l’aprovació de la reforma laboral que va entrar en vigor dissabte 12 de febrer de 2012. 
 
Segon.- Demanar al Govern central que convoqui la mesa del diàleg social per obrir un procés 
de negociació amb els agents socials i econòmics per tal de reorientar  la reforma laboral, 
perquè impulsi la contractació veritablement estable i de qualitat per assegurar la incorporació al 
mercat laboral de treballadors a l’atur i fer passes en la direcció de transformar el nostre model 
competitiu. 
 
Tercer.- Sol·licitar al Govern central que afronti la necessitat d’enfortir els serveis públics com 
a garants de drets i cohesió social en un moment en què gairebé el 30% de la població aturada ja 
no rep cap mena de prestació ni subsidi per desocupació. 
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Quart .- Interpel·lar al Govern central que d’una vegada es compleixin els compromisos 
adquirits després de l’entrada en vigor del nou Estatut de Catalunya entre el Govern de l’Estat i 
el Govern de la Generalitat en matèria de finançament, i que permetria evitar l’ofegament de la 
capacitat econòmica de les administracions catalanes. 
 
Cinquè.- Donar coneixement d’aquest acord a la Presidència del Govern Espanyol, als Grups 
Polítics del Congrés dels Diputats, i a la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de 
comunicació generals i locals. 
 
La Declaració política va ser aprovada per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 2 ICV-EUiA i 2 
ERC-EV-IxG), dos (2) en contra (PP), i quatre (4) abstencions (3 CiU i 1 C’s), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (18), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Va intervenir la tinenta d’alcalde, sra. Raquel Sánchez, la qual va dir que la reforma laboral 
aprovada el 10 de febrer d’enguany pel govern del PP amb el recolzament de CiU és una 
reforma laboral duríssima, unilateral, desequilibrada, inútil i injusta, podent-se qualificar --en el 
parer del seu grup-- més aviat com una ruptura laboral que vol liquidar els drets dels 
treballadors i treballadores del nostre país, alhora que modifica el model social. Estava 
convençuda de que la reforma ni tenia per objectiu ni aconseguiria crear ocupació i només 
s’havia realitzat per abaratir els costos dels acomiadaments i provocar una davallada 
generalitzada dels salaris, alhora que desequilibrava les relacions laborals  atès que deixava tot 
el poder de decisió en mans de tots els empresaris. També va lamentar el fet que el govern del 
PP es negués a obrir una negociació sobre la mateixa malgrat l’èxit de la vaga duta a terme.  
 
Seguidament va donar lectura a la part dispositiva de la Declaració Política, a la qual s’havien 
incorporat esmenes realitzades pel grup municipal d’ICV-EUiA, si bé la integritat de la 
Declaració Política deia textualment: 
 

“El nostre país viu immers en una profunda crisi econòmica que té les seves causes 
en la fallida del sistema financer. Una de les conseqüències més dures que té aquesta 
gravíssima situació que travessa la nostra economia és la destrucció d’ocupació, que 
ja ha arribat a cotes històriques a Espanya i a Catalunya. Les polítiques contra el 
dèficit que s’imposen des de la Comissió Europea, el Banc Central Europeu i el Fons 
Monetari internacional, estan afectant greument els elements fonamentals del nostre 
model d’estat del benestar. L’aplicació de retallades pressupostàries a l’educació i a 
la sanitat públiques, així com la reducció radical de la despesa social que dóna 
cobertura, principalment, a la població més humil i a aquells que han perdut la seva 
feina, està ampliant l’escletxa social, amenaçant seriosament la cohesió social al 
nostre país. 
 
En aquests context d’elevadíssima taxa d’atur, retallades de serveis públics i pressió 
sobre les condicions de treball en el si de les empreses, el Govern central ha aprovat 
per decret la reforma laboral més regressiva de la història democràtica a Espanya. 
Una reforma que significa un enorme retrocés en matèria de drets i condicions 
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laborals en el nostre país. Sota l’excusa de trobar mecanismes per a la reactivació de 
la contractació a la nostra economia, el Govern de l’Estat ha imposat una reforma 
laboral que instaura de facto l’acomiadament lliure i amb 20 dies d’indemnització. 
És una reforma que permet a les empreses impulsar expedients de regulació 
d’ocupació sense l’aprovació de l’Administració pública, com era fins ara. La 
reforma, bonifica els empresaris per la contractació de treballadors sense cap mena 
de seguretat en la seva continuïtat en el lloc de treball amb un 50% de la seva 
prestació d’atur, amb la qual cosa els que hagin exhaurit la prestació seran 
difícilment contractables. 
 
Aquesta reforma imposada també dóna un greu cop a la negociació col·lectiva, 
col·locant el conveni d’empresa com a principal referència, per sobre dels convenis 
sectorials i territorials, i deixant en situació de màxima feblesa els treballadors i les 
treballadores de les empreses petites i mitjanes. 
 
En un moment d’inseguretat i manca de confiança en el futur, les mesures que s’han 
pres introdueixen encara més incertesa en l’economia precaritzant al límit les 
relacions laborals. La reforma laboral de 2010 no ha servit per millorar les coses, ni 
tampoc la constitució que en temps de recessió econòmica cal estimular la demanda 
interna i que això no es fa precaritzant les condicions del treball, sinó garantint la 
qualitat en la contractació, mantenint el poder adquisitiu dels salaris i assegurant 
l’accés al crèdit de les empreses i les famílies. 
 
Els ajuntaments són censors privilegiats de les necessitats i les angoixes dels nostres 
ciutadans i ciutadanes, referència principal en matèria de cobertura social d’aquelles 
persones que més pateixen la crisi econòmica i les seves conseqüències i altaveus de 
les aspiracions fonamentals de les nostres ciutats i viles, i és per això, que el grup 
municipal socialista, proposa al Ple l’adopció dels següents acords,  
 

ACORDS 
 
Primer.- Demanar al Govern central que interpreti el rebuig social generalitzat que 
ha provocat l’aprovació de la reforma laboral que va entrar en vigor dissabte 12 de 
febrer de 2012. 
 
Segon.- Demanar al Govern central que convoqui la mesa del diàleg social per obrir 
un procés de negociació amb els agents socials i econòmics per tal de reorientar  la 
reforma laboral, perquè impulsi la contractació veritablement estable i de qualitat per 
assegurar la incorporació al mercat laboral de treballadors a l’atur i fer passes en la 
direcció de transformar el nostre model competitiu. 
 
Tercer.- Sol·licitar al Govern central que afronti la necessitat d’enfortir els serveis 
públics com a garants de drets i cohesió social en un moment en què gairebé el 30% 
de la població aturada ja no rep cap mena de prestació ni subsidi per desocupació. 
 
Quart.- Interpel·lar al Govern central que d’una vegada es compleixin els 
compromisos adquirits després de l’entrada en vigor del nou Estatut de Catalunya 
entre el Govern de l’Estat i el Govern de la Generalitat en matèria de finançament, i 
que permetria evitar l’ofegament de la capacitat econòmica de les administracions 
catalanes. 
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Cinquè.- Donar coneixement d’aquest acord a la Presidència del Govern Espanyol, 
als Grups Polítics del Congrés dels Diputats, i a la ciutadania de Gavà a través dels 
mitjans de comunicació generals i locals. 

 
Seguidament va fer ús de la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibánez com a representant del grup de 
C’s per manifestar que el seu grup entenia que el marc laboral espanyol havia d’adequar-se a les 
noves realitats socials i econòmiques, si bé el seu grup no l’hagués fet d’aquesta manera. 
Entenia que el partit del PSC era corresponsable, entre altres coses, de l’elevada taxa d’atur i per 
aquest motiu considerava que es volia aprofitar aquest moment d’atur i inquietuds socials com 
arma de llençadisa entre els dos partits, i va posar com a mostra que el partit del PSC demanava 
el pagament de les deutes del govern central a la Generalitat, cosa en la que ell estava d’acord 
però que si es parlava de reforma laboral s’havia de centrar el debat en quins eren els punts de la 
reforma laboral que s’havien de tirar enrera, demanant que la gran part de la reforma laboral que 
no compartien es modifiqués, però que es fes de manera consensuada perquè si es tractava de 
tirar-la tota enrera no s’avançaria, perquè llavors cada govern la modificaria quan estigués al 
poder. Va concloure dient que el seu grup s’abstindria en la votació de l’acord perquè pensava 
que el que s’havia de fer era demanar la modificació o retirada dels punts en els quals no 
s’estava d’acord. 
 
El sr. Pérez Lorite, regidor del grup d’ERC-EV-IxG, va assenyalar que ja estàvem patint els 
efectes de la reforma laboral, donat que s’havia augmentat significativament el número d’aturats 
des de la seva posada en marxa, corroborant que era una reforma laboral per crear més 
desocupació i no pas ocupació i que no estava pensada per ajudar fiscalment als petits 
empresaris sinó per abaratir costos d’acomiadament i la única finalitat era servir al capitalisme 
salvatge que s’estava incorporant a la nostra societat on els únics perjudicats eren les classes 
treballadores, petits autònoms i petits empresaris quedant abocats a una situació molt 
perjudicial. En la seva opinió, la reforma només comportaria més confrontació al carrer, més 
duresa a les empreses i més repressió sindical. Va afegir que a això s’afegia l’espoli fiscal que 
es feia a Catalunya, que si fos independent probablement no hauria de dur a terme aquesta 
reforma posant com a cas paradigmàtic el de Euskalerria, que disposa de concert econòmic i on 
la taxa d’atur està al voltant del 10% aproximadament, mentre que Catalunya sense concert 
econòmic té una taxa d’atur d’un 20%, assenyalant que era necessari que es reflexionés al 
respecte per no donar sempre voltes al mateix. Així, l’alliberament de a nació catalana i la 
millora de la col·lectivitat dels seus ciutadans passa per caminar cap a la independència, no 
havent-hi, en l’actualitat, cap altre via. Recordant les paraules de l’il·lustre advocat Francesc 
Leyret va dir que els treballadors quan feien vaga no era per no treballar sinó que es feia per 
poder treballar en millors condicions. 
 
Per part del grup de CiU, va ser el sr. Andreu Castellano qui només va voler anunciar que el seu 
partit s’abstindria perquè creia que aquest debat tocava fer-lo en un altre àmbit i per tant, el grup 
de CiU o el grup parlamentari català del Congrés dels Diputats ja s’encarregaria de dur-lo a 
terme. 
 
A continuació la tinenta d’alcalde, sra. Emma Blanco, va indicar que en un moment de crisis on 
els treballadors i la ciutadania patien tant el que calia era unitat d’acció i cooperació entre 
tothom i el que no s’entenia era la reforma laboral que havia presentat el govern del PP. Una 
reforma que qualificava com antilaboral, que creava menys ocupació, que donava menys salaris 
alhora que minvava drets. Era una reforma feta a esquenes de la gent, negant-se a realitzar un 
diàleg amb unes mesures que realment poguessin crear ocupació, reactivar l’economia i 
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propiciar un canvi de model productiu i una reforma fiscal justa, característiques que no 
formaven part de la reforma laboral actual, la qual no crea ocupació perquè incentiva els 
acomiadaments i l’abaratiment dels acomiadaments, té un caire antisocial atès que baixa els 
salaris i precaritza les contractacions dels joves i que té un fort component de desigualtat, 
allunyant-se del precepte constitucional de igualtat d’oportunitats per a tothom atès que 
provocava desigualtat, no només de gènere, sinó també en les condicions i en la 
desregularització de les relacions laborals entre qui empresari i treballador. Per aquests motius 
expressats el seu grup votaria a favor de la Declaració Política. 
 
Va intervenir el per part del grup del PP, el sr. Josep Llobet, per dir que com apuntava el sr. 
Castellano, ja hi haurien altres àmbits on es debatria aquesta qüestió. Malgrat això va voler 
assenyalar que la reforma laboral era fruit de l’acció del govern i lògicament podia haver 
aspectes que potser no agradessin, però que la reforma laboral estava en el tràmit parlamentari 
on tothom tindria dret a presentar les esmenen que cregués convenients o a demanar la seva 
retirada podent-ho també fer els sindicats. També va voler remarcar que va haver-hi entre 
patronal i sindicats malgrat que no es va arribar a un consens, i per tant, al no haver arribat a cap 
acord, algú havia de legislar al respecte. Va posar com a exemple les decisions que es prenien 
en el mateix ajuntament que, si bé no agradaven a ningú, s’havien de prendre. Va expressar que 
hi havien diferents punts de vista en relació a la reforma laboral, i en aquest sentit va dir que 
molts grups pensaven que implicaria moltes pèrdues de llocs de treballs, reconeixent que les 
reformes laborals no creaven llocs de treball perquè el que feien era crear un escenari que fos 
favorable a la seva creació. El que li sobtava era que fos el partit del PSC qui presentés aquesta 
Declaració Política, donat que l’esmentat partit després de governar durant vuit anys al país 
havia aconseguit afegir més de tres milions i mig d’aturats. El que es pretenia amb la reforma 
laboral era tenir treball més estable i des de que va entrar en vigor, s’havien formalitzat més de 
10.000 contractes estables indefinits, es buscava una millor formació dels treballadors, més 
flexibilitat i una entesa entre els treballadors i més conciliació familiar, aquest era el punt de 
vista que tenia el PP. Va recordar que no era la primera reforma laboral feta a l’Estat espanyol 
per bé que en aquesta la secundació de la vaga general  havia estat molt menor que en l’anterior 
reforma i desitjava que les mesures preses fossin positives i cada cop hi hagués més gent 
treballant i menys a l’atur. 
 
Va fer ús de la paraula novament la sra. Sánchez per agrair el recolzament dels grups que 
votarien a favor de la Declaració Política, entenent que la interpretació del PP fos totalment 
diferent a la que realitzaven molts de la resta de partits i de la majoria de la ciutadania, tal i com 
es va mostrar en el dia d’ahir als carrers. Va voler incidir en el que havia dit el sr. Llobet 
respecte als sindicats de partits recordant-li que els sindicats el que representaven era els 
interessos dels treballadors. Va dir que les reformes generals històricament no servien per 
generar ocupació però si per trencar el model de relacions laborals del país que es establir en la 
democràcia. En relació al posicionament del grup de C’s va dir que no l’entenia i la trobava --
des de tot el respecte-- absolutament incoherent atès havia dit que estava d’acord amb tots els 
punts menys en un, que d’haver-ho sabut l’equip de govern, de ben segur haguessin arribat a un 
acord, considerant que era una excusa per no mullar-se en un tema tan transcendental.  
 
2) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL D’ICV-EUiA 

PER A REQUERIR QUE L’INGRÉS DERIVAT DE LA VAGA GENE RAL DEL 29 
DE MARÇ ES DESTINI A POLÍTIQUES SOCIALS.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  d’ICV-EUiA, per a 
requerir que l’ingrés derivat de la vaga general del 29 de març es destini a polítiques socials  
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declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a 
favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
Demanar a la Generalitat de Catalunya i al Govern de l’Estat que acordi amb els sindicats la 
destinació del 100% dels ingressos extraordinaris derivats del descompte aplicat en les nòmines 
de tot el personal funcionari i laboral que secundi la Vaga General del proper 29 de març de 
2012 a finalitats socials, repercutint aquests ingressos en l’increment de l’aportació a polítiques 
socials del ens locals.  
 
La Declaració política va ser aprovada per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-
EV-IxG i 1 C’s), tres (3) en contra (CiU), i dos (2) abstencions (2 PP), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (18), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
La sra. Emma Blanco, portaveu del grup d’ICV-EuiA, va realitzar una exposició de la 
Declaració Política, indicant que l’ajuntament havia donat exemple a altres administracions, atès 
que dita Declaració estava realitzada sobre el principi del compromís personal i col·lectiu així 
com sobre el principi de solidaritat, creient important que altres administracions recolzessin 
també aquesta mesura retornant aquests diners als ens locals en forma d’aportacions a les 
polítiques socials. La Declaració Política literalment deia: 

 
 “El nostre país està immers en una situació de crisi sense precedents, que ha 
provocat un empitjorament progressiu de les condicions de vida i de treball de la 
ciutadania. 
 
Atès que les reformes impulsades pel Govern Estatal i pel Govern de la Generalitat 
s'han demostrat indeficients i improductives per a trobar una sortida justa de la crisi. 
En gran mesura, aquestes decisions han contribuït a l'agreujament de la situació, 
enfonsant encara més el teixit productiu, reduint la capacitat adquisitiva de la 
ciutadania treballadora, la investigació i exploració de nous models energètics. 
Aprofundint, en la recessió que patim. 
 
Aquestes reformes no generen ocupació i contribueixin a la precarització dels drets 
socials i l'augment de la pobresa. 
 
L'exemple més clar d'aquestes polítiques és la Reforma Laboral que ha decretat el 
Govern del PP, amb el recolzament de CiU. 
 
Atès que aquesta Reforma Laboral afavoreix l'acomiadament indiscriminat i aboleix 
de facto els convenis col·lectius, despullant a la ciutadania treballadora dels drets 
conquerits, afavorint la destrucció de llocs de treball i riquesa.  
 
Per això les organitzacions sindicals, recolzades per forces polítiques i socials del 
país, han convocat una Vaga General pel proper 29 de març de 2012. 
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Atès que coneixent les creixents necessitats socials a Gavà degut a la crisi i la 
retallada dels ingressos procedents dels organismes supramunicipals, el Grup 
Municipal d'ICV-EUiA  proposa al Ple l'adopció dels següents acords: 
 
Primer.- Demanar a la Generalitat de Catalunya i al Govern de l’Estat que acordi 
amb els sindicats la destinació del 100% dels ingressos extraordinaris derivats del 
descompte aplicat en les nòmines de tot el personal funcionari i laboral que secundi 
la Vaga General del proper 29 de març de 2012 a finalitats socials, repercutint 
aquests ingressos en l’increment de l’aportació a polítiques socials del ens locals”.  

 
A continuació li va ser cedida la paraula al regidor de C’s, sr. Miguel-Ángel Ibáñez, qui va 
manifestar que si bé compartien la bondat i l’esperit de la Declaració Política i el posicionament 
del seu grup seria de votar a favor de l’acord, els va sobtar llegir el dimecres a un mitjà de 
comunicació de la ciutat que l’ajuntament destinaria els descomptes en els sous dels treballadors 
que fessin vaga a despesa social de la ciutat atès que el sorprenia --malgrat ser conscients de la 
correlació de forces i vots del Ple-- que el dimecres ja es pogués llegir el resultat d’aquesta 
votació o el sentit, si més no, els sorprenia una mica. L’agrupació del partit que representa va 
decidir retirar el prec que havien presentat i finalment va decidir realitzar un vot favorable. 
 
Va tornar a fer ús de la paraula la sra. Blanco per tal de comentar al portaveu de C’s que la 
sorpresa era que potser no llegia els punts de l’ordre del dia de les comissions informatives o els 
e-mails on eren enviades les propostes de la resta de grups polítics perquè la demanda o 
suggeriment de que l’ajuntament destinés a polítiques socials l’import dels descomptes aplicats 
als treballadors de l’ajuntament que fessin vaga ja es va parlar a la comissió informativa del 
propi dilluns. En qualsevol cas va dir que esperava que Generalitat i Govern espanyol també 
adoptessin un acord semblant. 
 
 
3) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL D’ERC-EV-

IxG RELATIVA A LA PROTECCIÓ DE LES ZONES HUMIDES DE L DELTA 
DEL LLOBREGAT.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  de d’ERC-EV-IxG,  
en relació a la protecció de les zones humides del Delta del Llobregat declaració que, després 
del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva 
part dispositiva:  
 
Primer .- Reclamar als govern de la Generalitat de Catalunya i de l’Estat Espanyol que, en 
compliment de la normativa europea, s’oposin a qualsevol projecte que impliqui la destrucció o 
reducció, en tot o en part, de les actuals zones d’especial protecció per a les aus delimitades al 
Delta del Llobregat. 

 
Segon.- Instar els governs de la Generalitat de Catalunya i de l’Estat Espanyol que, en 
compliment de la normativa europea, facin les gestions necessàries per promoure, de manera 
immediata, l'ampliació de la Zona Especial de Protecció d'Aus (ZEPA) del Delta del Llobregat, 
de forma que s'adeqüin a la delimitació de l'Àrea Important pels Ocells del Delta del Llobregat 
(IBA). 
 
Tercer.- Comunicar l’adopció dels presents acords del Ple Municipal al Govern de la 
Generalitat de Catalunya, al govern de l’Estat Espanyol, als grups parlamentaris del Parlament 
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de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, i 
als mitjans de comunicació locals i supralocals. 
 
La Declaració política va ser aprovada per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-
EV-IxG), tres (3) en contra (CiU), i tres (3) abstencions (2 PP i 1 C’s), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (18), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
El regidor portaveu d’ERC-EV-IxG, sr. Andreu Pérez, va fer una exposició de la Declaració 
Política destacant que estava encaminada a la protecció del Delta i a l’ampliació de la seva 
superfície de protecció per tal de salvaguardar el litoral i els espais verges. Seguidament va 
donar lectura a la part dispositiva de la mateixa, si bé la Declaració en la seva totalitat  deia 
textualment: 
 

“Les zones humides són els ecosistemes més productius del nostre planeta i claus pel 
funcionament de molts processos naturals. Aquest fet es tradueix en beneficis directes 
i clars per a la societat: la fixació de CO2, que ens ajuda a esmorteir el canvi climàtic, 
la generació de biomassa, la consolidació de la biodiversitat, etc. 
 
El Delta del Llobregat es la segona zona humida més important de Catalunya per 
darrere del delta de l’Ebre. Actualment, però, només estan d’alguna manera protegides 
923 hectàrees (Ha) d’ambients humits protegits. La protecció es concreta en diverses 
figures, com ara delimitació genèrica realitzada pel Pla d’Espais d’Interès Natural, els 
espais no edificables delimitats pel Pla Director Urbanístic del Sistema Costaner, els 
Llocs d’Importància Comunitària de la Xarxa Natura 2000, o les Zones d’especial 
protecció per a les Aus (ZEPA) declarades d’acord amb la normativa europea. Però 
encara hi ha unes 200 Ha sense cap mena de protecció, i d’altres, com ara l’estany de 
la Murtra, la pineda de Gavà, la riera dels Canyars o les zones humides de rerepineda 
de Gavà, que tenen figures de protecció difuses. 
 
Moltes entitats ecologistes han demanat insistentment augmentar el grau de protecció 
del delta del Llobregat, concretament , la inclusió d’aquest indret al Conveni Ramsar i 
més recentment l’ampliació de la Zona Especial de Protecció d'Aus (ZEPA). Les 
associacions exigeixen que s'apliquin els criteris dels apartats 1 i 2 de l'article 4 de 
l'anomenada “Directiva d'Aus”, on es demana una extensió de territori protegit 
suficient per la conservació de les espècies més vulnerables com són el cames 
llargues, el martinet menut, la polla blava o la terrerola, que actualment no es troben 
suficientment protegides i també la illa amb la nova colònia de gavina corsa que és la 
única a tota Europa que s'ha establert en un àmbit fluvial i que actualment no està 
catalogada com a zona ZEPA. 
 
La petició d'ampliació ve donada per estudis científics que demostren que les aus del 
delta necessiten nous espais per la seva conservació. També ve donada per la revisió 
l'any passat de l'IBA (Àrees Importants pels Ocells en les sigles en anglès) del Baix 
Llobregat, on destaca un increment del 60% de l'antic IBA i deixa al descobert que 
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només el 28% de les 3500 Ha estan actualment protegides. Les IBA's són uns 
inventaris que la Comissió Europea va crear per poder delimitar les zones ZEPA. 
 
A l'Estat espanyol, d'elaborar aquests inventaris sota criteris científics, se n'encarrega 
SEO/BirdLife. Al Delta del Llobregat el primer inventari data de 1992, i va ser revisat 
el 1998, amb un abast de 2200 Ha, tot i que aquesta no s'han respectat i ha entrat en 
permanent conflicte amb el Pla d'Infrastructures del Delta. Així, del primer inventari, 
600 Ha van passar a formar part de l'ampliació del Port i l'Aeroport, i ja no s'han 
catalogat en el nou IBA, tot i que s'han incorporat noves àrees com les que han de 
protegir les 380 gavines corses que han niat a la nova desembocadura del riu 
Llobregat. 
 
A més, darrerament s’ha especulat sobre la possibilitat que el Delta del Llobregat sigui 
la seu d’un enorme complex turístico-residencial, centrat en el foment del joc i les 
apostes, en forma de «resort» aïllat, construït d’esquena al teixit ciutadà, social, 
cultural i natural de la zona, i al marge d’alguns aspectes de la legalitat vigent. És 
evident que un projecte d’aquesta magnitud significaria, si es formalitzés, la 
destrucció dels espais protegits per a les aus i les zones humides deltaiques ara 
existents.  
 
Per tot això, el Grup Municipal d’ERC-EV-IxG proposa al Ple l’adopció del següents 
Acords: 

 
1. Reclamar als govern de la Generalitat de Catalunya i de l’Estat Espanyol que, en 
compliment de la normativa europea, s’oposin a qualsevol projecte que impliqui la 
destrucció o reducció, en tot o en part, de les actuals zones d’especial protecció per a 
les aus delimitades al Delta del Llobregat. 
 
2. Instar els governs de la Generalitat de Catalunya i de l’Estat Espanyol que, en 
compliment de la normativa europea, facin les gestions necessàries per promoure, de 
manera immediata, l'ampliació de la Zona Especial de Protecció d'Aus (ZEPA) del 
Delta del Llobregat, de forma que s'adeqüin a la delimitació de l'Àrea Important pels 
Ocells del Delta del Llobregat (IBA). 

 
3. Comunicar l’adopció dels presents acords del Ple Municipal al Govern de la 
Generalitat de Catalunya, al govern de l’Estat Espanyol, als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació 
Catalana de Municipis, i als mitjans de comunicació locals i supralocals.” 

 
Després de l’explicació feta pel sr. Pérez va intervenir el sr. Antoni Rafanell, regidor del grup de 
CiU, per manifestar que es veia clarament que dita Declaració estava feta en relació al projecte 
Eurovegas del qual encara no hi havia res en clar, per la qual cosa votarien en contra de la 
Declaració malgrat que, per descomptat, estaven a favor de protegir les aus, però que de 
moment i fins que no es sabés el resultat de la negociació no era partidari de tancar possibles 
vies de negoci i calia esperar per veure quin era el desenllaç de la negociació. 
 
Seguidament va parlar la sra. Emma Blanco, del grup d’ICV-EUiA, per avançar que el seu grup 
votaria a favor de la Declaració Política atès que no era la primera vegada que en el Ple 
municipal es parlava de la necessitat de protecció de la zona Delta. En aquest sentit, va dir que 
s’havia de complir la normativa europea al respecte alhora que va considerar important 



 35

l’ampliació de la zona de les aus atès serviria de continuitat a una sèrie de gestions que 
s’estaven duent a terme a la zona Delta. 
 
A continuació va fer ús de la paraula, per part de l’equip de govern, la sra. Raquel Sánchez, qui 
va anunciar que el grup del PSC també votaria a favor de la Declaració Política perquè 
compartien el fet que qualsevol projecte que s’hagués de fer a la ciutat es dugués a terme 
respectant l’entorn i el patrimoni natural atès que una de les funcions dels poders públics era 
precisament vetllar perquè això fos possible. I una de les maneres de fer-ho era a través de les 
diferents figures de protecció ja fos urbanística o ambiental però entenia que ja existien 
actualment figures de protecció urbanística i ambiental admetent que seria convenient que hi 
hagués una regulació més clara més per conveniència que no pas per una necessitat peremptòria 
per entendre que hi havien establertes figures de protecció. 
 
Va tornar a intervenir el sr. Pérez qui va voler agrair els vots favorables dels grups perquè així 
es podria salvaguardar el territori i la qualitat de vida dels seus habitants. 
  

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. President dóna per acabada la sessió essent les onze hores, 
quaranta-un  minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari accidental en dono fe. 
 
         El President                                                                                   El Secretari accidental 
 
 
 
 
 
  Víctor Carnero López                                                                           Joaquín García Lorca 
 
 


